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Să se lucreze cu 
maximum de randament 
pentru ca în două zile să se 
încheie recoltatul orzului!

Buna organizare a aeffivStăţid, fo
losirea combinelor la întreaga lor 
capacitate şi-au spus cu viatul: în 
numeroase cooperative agricole din 
judeţul nostru s-a încheiat recolta
tul orzului, toate forţele fiind în
dreptate acum spre asigurarea ba
zei furajere, executarea arăturilor de 
vară, însămînţarea culturilor duble 
şi pregătirea recoltării griului. In 
acest sens merită evidenţiate coo
perativele agricole din Apoldu de 
Sus, Armeni, Bazna, Micăsasa, Buia, 
Broşteni, Ludoş, Loamneş, Miercu
rea Sibiului, Păuea. Şura Mică, Si
biu, Slimnic, Ruşi şi altele.

In celelalte unităţi, sub îndruma
rea organizaţiilor de partid, consi
liile de conducere şi specialiştii au 
luat măsuri pentru ca în cel mult 
două zile să se încheie recoltatul 
orzului. Constatările făcute luni, cu 
ocazia raidului întreprins prin cîte- 
va cooperative agricole, vin să con
firme hotărîrea lucrătorilor din a- 
gricultură de a-şi intensifica efor
turile în vederea strîngerii grabnice 
şi fără pierderi a întregii producţii.

La cooperativa agricolă din Roşia, 
spre exemplu, mai era de recoltat 
orzul de pe 112 hectare. In lanuri 
se aflau 16 combine şi, spre lauda 
mecanizatorilor, toate funcţionau. 
Din relatările inginerului şef al u- 
niităţii, Ermil Pleşea, am reţinut ca 
pînă joi va fi strînsă întreaga re
coltă de orz. „Mergem cu o viteză 
zilnică de 45—50 hectare, ne spunea 
interlocutorul. S-ar părea puţin. Dar 
să ştiţi că avem o recoltă deosebit 
de frumoasă, incit nu ne permitem 
să înaintăm mai repede. Aici, în 
tarlaua numită „Faţa Naurelului“, 
unde lucrăm cu 4 combine, şi „După 
deal“, la brigada din Noul, reali
zăm producţii între 2 500—3 200 kg 
boabe la hectar. Ţin. să remarc ca
litatea excepţională a lucrărilor e- 
Bcecutate de mecanizatori, eforturile 
pe care le depun zi de zi pentru 
a  strînge recolta. Azi, Gheorghe 
Beza, Andrei Gottschling, Mireea 
Albu, Radu Coman şi alţii au re
coltat fiecare peste un vagon de 
orz“. Tot aici i-am întîlniţ şi pe 
mecanizatorii Viorel Albeam, Gheor
ghe Murgan, loan Nistor şi Uie Bra- 
tu, veniţi de la Porumbacu de Jos 
să dea o mină de ajutor cooperato
rilor din Roşia.

In urma combinelor, 4 prese lu
crau intens la balotatul paielor, ur
mând oa mijloacele de transport să 
fie antrenate la eliberarea terenu
rilor, pentru a se crea front de lu
cru tractoarelor la arat. Unitatea 
şi-a prevăzut să însămânţeze cu po
rumb pentru siloz şi masă verde o

suprafaţă de 40 de hectare. De ase
menea, se vor pregăti 40 de hectare 
.pentru ca în jurul datei de 15 au
gust să fie însămînţate cu lucernă 
pentru a se asigura un nutreţ de 
bună calitate efectivelor de animale.

Intr-un ritm susţinut se lucra şi 
la cooperativa agricolă din Comăţel. 
Şi aici organizarea exemplară a 
muncii, preocuparea mecanizatorilor 
Ilie Doda, Iulius Kloos, Dumitru 
Steva, loan Roşu şi a celorlalţi de 
a lucra cu combinele la întreaga ca
pacitate a făcut ca recolta să fie 
strînsă de pe 100 hectare din 131 
cite ocupă această cultură. Viteza 
zilnică este de 25 hectare. După a- 
precierea inginerului şef al unităţii, 
Nicolae Rueăreanu, pînă azi la 
prînz se va încheia strînsul orzului. 
Deosebit de frumoase sínt şi lanu
rile de grîu, cultură la care specia
listul unităţii . estimează realizarea 
unei producţii medii de circa 2 300 
kg boabe, la hectar. Dar pînă la în
ceperea recoltării griului, celelalte

forţe şi mijloace au fost concentrate 
la balotatul paielor, eliberarea te
renurilor, executarea arăturilor şi 
însămînţarea unei suprafeţe de 30 
hectare cu porumb pentru masă 
verde.

Cooperatorii şi mecanizatorii din 
Hosman au organizat şi ei un larg 
front de lucru în toate lanurile. în 
tarlaua de orz de la brigada Hos,- 
man din hotarul numit „între ia \  
zuri“, tractoriştii Augustin Comiza, 
Constantin Hodoş şi Gheorghe Dinu 
recoltau ultimele suprafeţe. De aici 
se vor muta într-un alt lan. Din 
discuţia cu secretarul, comitetului 
comunal de partid, loan Dragomir, 
am reţinut hotărîrea mecanizatori
lor şi a celorlalţi lucrători de a ter
mina strînsul recoltei de orz pînă 
în 14 iulie. Din realizările la zi re
zultă că acest angajament va fi res-
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Imediat după recoltarea orzului 
cooperatorii din Cornăţel au eli
berat terenurile asignrînd front 
de lucru tractoarelor. In imagine: 
tractoriştii Nicolae Coşcotă şi 
Torna Gbebenei executînd arături 

de vară
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Masele largi de 
oameni ai muncii 
subscriu plenar 

la programul pro
pus de tovarăşul 

NICOLAE
CEAUŞESCU pentru 
educarea marxist- 
leninistă a mem
brilor de partid, 

a tuturor 
oamenilor muncii

Tovarăşii NICOUt CEAHŞESCI şi 101 ( 1 I M 1  IHABRtR 
au prim it delegaţia  Guvernului Regal de Uniune

Naţionala al Cambodgiei
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, pre

şedintele Consiliului de Stat, îm
preună cu tovarăşul Ion Gheorghe 
Maurer, preşedintele Consiliului de 
Miniştri, au primit, marţi la amiază, 
delegaţia Guvernului Regal de Uniune 
Naţională al Cambodgiei, condusă de 
ministrul afacerilor externe, Sarin 
Chhak, care face o vizită oficială de 
prietenie în ţara noastră.

La primire au participat Corneliu 
Mănescu, ministrul afacerilor ex
terne, şl Vasile Gliga, adjunct al 
ministrului afacerilor externe.

A luat parte, de asemenea, Huot 
Sambath, ambasadorul extraordinar şi 
plenipotenţiar al Regatului Cambod- 
giei în Republica Socialistă România.

în timpul întrevederii au fost abor
date probleme privind relaţiile din
tre guvernul Republicii Socialiste 
România şi Guvernul Regal de Uniu
ne Naţională al Cambodgiei, aspecte 
ale situaţiei din peninsula indochi- 
neză, ale luptei poporului cambod
gian pentru apărarea dreptului său 
sacru la libertate şi independenţă 
naţională. S-a exprimat convingerea 
că relaţiile româno-cambodgiene se

Toastul tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU

Domnule ministru,
Aş dori să exprim satisfacţia pen

tru vizita pe care delegaţia guver
namentală a Guvernului Regal de 
Uniune Naţională al Cambodgiei, în 
frunte cu ministrul de externe, o 
face în România. în această vizită 
văd o expresie a relaţiilor de prie
tenie şi colaborare dintre guvernele 
şi popoarele noastre.

îmi amintesc cu plăcere de întîl- 
nirca pe care am avut-o la Pekin 
cu şeful statului cambodgian, prin
ţul Norodom Sianuk; discuţiile pe 
care lc-am avut au constituit o ex
presie a bunelor relaţii dintre 
popoarele noastre, a solidarităţii 
poporului român cu lupta pe care 
poporul khmer o duce împotriva in- 
tervenţioniştilor străini, pentru li
bertate naţională. Aş dori, şi cu a- 
cest prilej, să exprim încă o dată 
sprijinul guvernului şi poporului 
român pentru lupta poporului 
khmer împotriva intervenţiei impe
rialismului străin, pentru izgonirea 
guvernului impus din afară şi res
tabilirea adevăratului guvern legal 
în Cambodgia, sprijinul pe care în 
general îl acordăm popoarelor din 
Indochina — vietnamez, laoţian şi 
cambodgian — împotriva interven
ţiei imperialismului american.

îmi exprim şi cu acest prilej con
vingerea că lupta eroică a popoare
lor din Indochina va duce la izgo
nirea trupelor străine, la realizarea 
unei păci trainice, care să asigure 
acestor popoare dreptul de a-şi ho
tărî dezvoltarea aşa cum o doresc 
ele, fără nici un amestec din afară.

Noi am acordat de la început 
sprijin poporului cambodgian şi Gu
vernului Regal de Uniune Naţiona
lă, guvern pe care îl considerăm 
drept singurul legal. Considerăm că 
recunoaşterea acestui guvern de 
către 25 de ţări este o expresie a 
faptului că opinia publică interna
ţională sprijină lupta pe care o duc 
forţele naţionale din Cambodgia, în 
frunte cu Guvernul Regal de Uniune 
Naţională — şi sintern convinşi de 
victoria acestei lupte. Urăm ca a- 
ceastă victorie, atît a dumneavoas
tră, cit şi a tuturor popoarelor din 
Indochina, să se realizeze cit mai 
curind.

Permiteţi-mi să toastez pentru 
prietenia şi colaborarea dintre 
popoarele noastre!

Pentru Guvernul Regal de Uniune 
Naţională şi pentru şeful statului — 
prinţul Norodom Sianuk!

Cînd deficienţele
pornesc de h  organizare

După ce criteriu este stabilit necesarul de 
utilaje ?
Criză de materiale sau criză de simt gospo
dăresc ?

Cu un an în urmă (29. 07.1970), la 
ARCHIMET Sibiu, fosta MACO, a fost 
„pus în funcţiune" un ciocan pneu
matic de forjă, tip C.P. de 160 kg. 
Pentru a „respecta" toate dispoziţiile 
s-au făcut formele de înregistrare în 
evidente şi a început să se verse 
lunar cota de amortisment aferentă 
acestui utilaj. Cum a contribuit însă 
acest ciocan de forjă la realizarea 
planului de producţie al întreprin
derii care l-a achiziţionat? In nici un 
fel. El nu a fost niciodată pus în 
funcţiune. A stat cîteva luni în 
curtea de la sediul întreprinderii, 
apoi, datorită faptului că au început 
anumiţi factori din afară să se „îm
piedice" de el, a fost „transportat“ 
la secţia din Cisnădie. Aici, a făcut, 
de asemenea, un stagiu de cîteva 
luni, pînă cînd, la 23 iunie a. c., la 
insistenta tot a celor din afară, s-a 
transferat la AMET Sibiu. Am sub
liniat cuvîntul transferat întrucît în 
afară de un proces verbal de pre- 
dare-primire nu am reuşit să găsim 
şi alte forme de transfer.

Am pornit de la acest caz pentru 
a demonstra felul în care se anali
zează necesarul de utilaje atunci 
cînd se solicită achiziţionarea lor, 
felul în care conducerile întreprin
derilor de industrie locală caută să

găsească o utilizare eficientă patri
moniului tehnic de care dispune.

Cazul nu este singular. Tot la a- 
ceastă întreprindere, au fost achizi
ţionate un număr de 4 electrocare, 
care au rămas timp îndelungat în 
proprietatea întreprinderii, au încăr
cat. preţul de cost cu amortismentul 
aferent, au stat imobilizate, pe cînd 
în alte unităţi economice erau ne
cesare. Folosindu-se de acelaşi tran
sfer salvator, conducerea întreprin
derii a oferit 3 dintre ele unei alte 
unităţi de industrie locală. Cel de-al 
4-lea zace aproape ruginit la Cis
nădie.

In curtea acestei secţii — ne refe
rim doar la utilajele care nu sínt 
folosite de loc, deoarece în ateliere 
am întîlnit destule care „în acel 
moment" nu aveau încărcare — am 
mai găsit o betonieră în stare de 
funcţionare, două betoniere casate 
dar nepredate încă la I.C.M., un re- 
ductor, care probabil va fi folosit la 
o maşină de spălat piese. De ase

menea — de data aceasta este vorba 
de produse finite — vreo 50 de cutii 
din tablă pentru flori zac, victime 
ale intemperiilor, de peste un an de 
zile, tot în acea curte atotcuprinză
toare.

Revenind la ciocanul de forjă, 
transferat la AMET ne întrebăm: şi-a 
găsit el, de data aceasta rostul în 
procesul de producţie? Sau între
prinderea AMET a făcut doar. un 
act de caritate? Avem în vedere fap
tul că şi aici au fost achiziţionate 
maşini care nu au fost utilizate la 
capacitatea lor, sau chiar de loc. De 
exemplu, un timp îndelungat, o freză 
de danturat, maşină complexă, pri
mită din import, era folosită doar 
cîte o zi pe lună. Pînă la urmă i-a 
fost găsit şi acesteia un alt benefi
ciar. Se ridică firesc întrebarea: ce 
sínt aceste întreprinderi de industrie 
locală, comercianţi de utilări?

Şi, pentru că tot vorbeam de curtea 
secţiei din Cisnădie a întreprinderii 
ARCHIMET, ne simţim obligaţi să 
semnalăm o serie de nereguli întîl- 
nite aici. Poate în felul acesta con
ducerea întreprinderii va hotărî, în 
sfîrşit, să Ia nişte măsuri mal ho- 
tărîte.

In ziua vizitei noastre (9 iulie a. c., 
ora 11,30) toţi salariaţii erau mobi-
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vor dezvolta continuu, spre binele 
popoarelor român şi cambodgian, al 
luptei împotriva imperialismului, al 
cauzei progresului şl păcii în lume.

întrevederea s-a desfăşurat într-o 
atmosferă de cordialitate, de sinceră 
prietenie.

După primire, tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu şi Ion Ghfeorghe Maurer 
au reţinut pe oaspeţii cambodgieni 
la dejun.

în timpul dejunului, preşedintele 
Consiliului de Stat şi ministrul afa
cerilor externe cambodgian au ros
tit toasturi.

Toastul 
ministrului 
de externe 

SARIN 
CHHAK

Domnule preşedinte al Consiliului
de Stat,
Membrii delegaţiei noastre şi eu în

sumi sintern profund mişcaţi de deose
bita cinste pe care Excelenţa Voastră 
ne-a rezervat-o ca, prin intermediul 
modestei mele persoane să adresaţi 
urări de succese poporului nostru 
care luptă pentru salvarea sa na
ţională. Noi considerăm că această 
binevoitoare solicitudine din partea 
Excelenţei Voastre reprezintă un 
ajutor foarte preţios în lupta pe care 
o ducem.

Avem marea bucurie de a vizita 
România şi de a putea prezenta 
Excelentei Voastre, poporului frate 
român, partidului şi guvernului ro
mân expresia profundei noastre gra
titudini, aceea a poporului khmer şi 
a şefului statului — prinţul Norodom 
Sianuk, a Frontului Naţional de Eli
berare şi a Guvernului Regal do 
Uniune Naţională. într-adevăr, Ex
celenţa Voastră şi România au avut 
bunăvoinţa să recunoască guvernul 
nostru încă din primele zile. Acest 
ajutor îl considerăm a fi cel mai 
preţios. Tocmai de aceea noi con
siderăm că România participă 
direct prin această recunoaştere, la 
lupta pe care o ducem pentru apă
rarea drepturilor noastre sacre.

Excelenţa Voastră a binevoit să 
acorde o atenţie deosebită luptei 
duse de popoarele indochineze. Con
siderăm că vizita istorică pe care 
Excelenţa Voastră a făcut-o recent 
în Asia este o mărturie tocmai o 
acestui interes — şi poporul khmer 
este mîndru de acest sprijin din 
partea României. Aceasta datorită 
însăşi poziţiei de prestigiu pe care 
România o ocupă în lumea de astăzi,

Şi noi ne bucuram de marile vic
torii pe care Excelenţa Voastră Ie-a 
obţinut în marea luptă dusă pentru 
a face să triumfe marile principii ale 
democratizării relaţiilor Internaţio
nale. Acestea sínt principii cărora 
poporul khmer le acordă o deosebită 
importanţă.

Poporul khmer exprimă Excelenţei 
Voastre profunda sa . recunoştinţă 
pentru contribuţia importantă pe care 
o aduceţi la apărarea cauzei noas
tre. Astfel, Excelenţa Voastră, după 
ce a recunoscut guvernul nostru, şi-a 
ridicat glasul şi ne-a sprijinit în Or
ganizaţia Naţiunilor Unite, în ca
drul altor organizaţii, pe lingă alte 
guverne şi în diferite împrejurări. 
Nădăjduim că, împreună cu celelalte 
popoare din Indochina, vom putea 
elibera curind ţara noastră şi ne 
vom putea astfel consacra eforturile 
edificării patriei care are nevoie 
să-şi dezvolte în pace economia şi 
toate sectoarele vieţii sale sociale.

Aş dori Excelenţă să aduc din nou 
un foarte mare omagiu Înaltei soli
citudini a Excelenţei Voastre pentru 
ţara noastră şi îmi voi îngădui, în
tr-un mod foarte respectuos, să adre
sez poporului român, urările noastre 
de prosperitate, iar Excelenţei Voas
tre cele mai bune urări de sănătate, 
de viaţă lungă şi fericită!

PROBLEME ÎN RECIDIVĂ

Antecedente şi perspective 
în alimentarea cu apă a Sibiului

Argument •  Antecedente 
Preliminări sau studii ?

Prezent

1— 2
Poate că unora, ce iau cunoştinţă, 

cu ochii şi cu inima doar, de supra
faţa lucrurilor, urbanistica — această 
noţiune atît de la ordinea zilei la 
noi — să nu le evoce decit o anume 
turnură facilă a dezvoltării aglome
rărilor orăşeneşti. Poate fi vorba de 
linia cvartalelor împinse spre o exactă 
utilizare maximă a spaţiilor or poate 
să fie vorba de o largă geometrie cu 
unghiuri împinse pînă la limită. Dar 
oraşul, tentacular şi nevoit a-şi crea 
atîtea servituti, nu poate fi altfel de- 
gît o întinsă goană după comod pen- 

mase din pe în ce mai largi, pen-*

tru mulţimi din ce în ce mai impre
sionante. Or, în această idee, arhitec
tonica propriu-zisă pare să nu mai 
fie singur produsul de primă audienţă 
a gîndirii urbanistice.

(Asistam, deunăzi, la o adunare de 
arhitecţi şi vreau să mărturisesc că 
am fost uimit să aud — în replică la 
produsul finit al unei instituţii — o 
idee de sistematizare — cum nouă din 
zece înscrieri in dispută s-au ocupat 
de aspectul „că se cere o îmbinare 
fericită a noului cu vechiul arhitec
tonic“. Am fost şi mai uimit să nu 
aud frămîntări mai accentuate pe alte 
coordonate. Să aumim cîteva: ce apă 
va bea cetăţeanul din anul X?, de 

_ pită şi de se energie_va aysa nevoie

oraşul pentru a nu-i îngheţa inima?, 
cum vom ajunge la locul de muncă?, 
ce vom face duminica ori. . .  sîmbăta 
şi duminica?, cum gîndim exploziile 
demografice? etc., etc., etc.).

Am dat un exemplu mai mult ca 
idee abstractă. Dar ne putem îm
pinge curiozitatea pînă în anii ori 
deceniile trecute spre a aduna altele. 
Mai cu greutate. Cum gîndim oraşul 
de mîine? Cum îi gîndim utilităţile? 
Cine i le gîndeşte?

In 1965—1967, vechea reţea de ali
mentare cu apă a fost îmbunătăţită 
substanţial, prin creşterea de 4 ori 
a volumului de apă adus în Sibiu. 
S-a spus atunci că, cu această canti
tate Sibiul se poate dezvolta liniştit 
pînă prin deceniul al IX-lea. Sîntem 
în 1968, cînd spunem că nu ne a- 
junge; sîntem în 1969, cînd spunem 
că trebuie urgent făcut ceva; sîntem 
tn 1971, cînd spunem (şi simţim) că 
ne-ar trebui de 3 ori pe cît avem, 
iar pentru 1980—85 trebuie să ne gîn
dim la de. . .  6 ori cît avem. Cum de 
s-a întîmplat aşa? Că doar oraşul, ur
banistica m> sínt nişte preşteri pug

şi simplu cantitative de care luăm 
cunoştinţă aposteriori (atîtă suprafaţă, 
atîţia locuitori) ci — o ştim bine — 
un summum de utilităţi gîndite în 
funcţie de o prognoză multilaterală 
cît mai exactă.

Reţeaua veche de alimentare depă
şea, în 1965, 60 de ani. Trebuia îmbu
nătăţită şi s-a îmbunătăţit substanţial 
prin creşterea de 4 ori a volumului 
de apă adus în oraş. O conductă nouă, 
de 14 km, care ar putea transporta 
pînă la 500 1/sec. a fost dată în folo
sinţă laolaltă cu. . .  asigurarea, din 
partea specialiştilor în materie, că 
pînă prin 1980 (dacă nu cumva pînă 
în 1985) sibienii pot. . .  dormi liniş
tiţi. Eroare! Prognoza dumnealor (pri
vind anul 1980) ar trebui serios amen
dată acum. Dar nu acesta este, poate, 
elementul care provoacă migrene ci 
calif'tea sub orice critică a execuţiei 
unei lucrări de un interes majorj de

(Continuate tn nas a III a

în  sprijinul 
grupelor

Comisia cultural-educativă 
de masă din cadrul comitetu
lui sindicatului de la Uzinele 
textile din Cisnădie a luat ini
ţiativa ca, în marile secţii din 
cadrul uzinei, să se amena
jeze colţuri intitulate: „LOC 
DE INFORMARE ŞI DOCU
MENTARE PENTRU GRUPELE 
SINDICALE".

Astfel, la aceste locuri sínt 
expuse ziarele „Scînteia" 
„Munca", „Scînteia tineretu 
lui", „Tribuna Sibiului", bro 
şuri pe teme de protecţia mun 
cii, legislaţie, revistele „Clu 
bul", „Munca în sindicate" şi 
altele, creîndu-se posibilitatea 
ca în cîteva minute pînă la 
intrarea în schimburi, sau după 
cele opt ore de lucru, salariaţii 
să se informeze zilnic asupra 
evenimentelor interne şi ex
terne, ori asupra unor pro
bleme de muncă. Í

Este o acţiune binevenită, 
care fiind extinsă nu numai la 
cele trei mari unităţi: covoare, 
filatură şi ţesături, stofe, ci 
şi la celelalte secţii, are o 
nare influenţă în rîndul sala- ji 
laţii >r din cadrul uzinei.

ILIE ANDREI
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.VICTOR DOMŞA

•  LA GRENOBLE s-a deschis 
cel de-al IX-lea Festival al fil
mului pentru tineret. Timp de 
mai multe zile, vor fi prezentate 
aproximativ 50 de filme de lung 
metraj şi 75 de documentare 
consacrate problemelor tineretu
lui contemporan.

In acelaşi timp se va desfăşura 
şi un colocviu internaţional în 
cadrul căruia participanţii la 
festival, reprezentînd 35 de ţări, 
vor purta dezbateri cu prímre la 
rolul cinematografului în alege
rea profesiei de către tineri.

•  CU OCAZIA JOCURILOR 
OLIMPICE care se vor desfăşura 
vara viitoare la München, vor 
avea loc zilnic manifestări muzi
cale de înaltă ţinută, cu partici
parea Operei Naţionale şi a Tea
trului Naţional Bavarez, a an
samblului „New York City Ba
llet“ a soliştilor, corului şi or
chestrei operei ,£  CALA“ din 
Milano.

•  LA TRIEST a fost inaugurat 
cel de-al IX-lea Festival inter
naţional al filmului ştiinţifico- 
fantastic. Cineaşti din 30 de ţări 
aspiră la premiul suprem al fes
tivalului — „Asteroidul de aur“. 
Tema celor peste 30 de filme, 
care vor fi prezentate timp de o 
săptămînă la Triest, este domi
nată de două mari probleme ce 
confruntă ştiinţa contemporană 
— cucerirea spaţiului cosmic şi 
transplantările de organe umane.

•  PORTUL CASABLANCA a 
fost trecut, începînd de luni ău- 
pă-amiază, sub autoritatea arma
tei regale marocane, care contro
lează toate căile de acces şi asi
gură o strictă supraveghere — 
anunţă agenţiile de presă. Direc
torul civil al portului, Seddick 
Abou Ibrahimi, a fost înlocuit cu 
un ofiţer din marina regală.

Agenţia France Presse menţio
nează că autorităţile marocane 
au luat această măsură pentru a 
preveni o eventuală fugă a per
soanelor implicate în tentativa 
de lovitură de stat din Maroc.

•  ŞEDINŢA DE MARŢI A CO
MITETULUI PENTRU DEZAR
MARE DE LA GENEVA a fost
amînată, imediat după deschi
dere, din lipsă de vorbitori.

O PURTĂTORUL DE CUVlNT 
OFICIAL AL CABINETULUI 
R.F. A GERMANIEI, CONRAD 
AHLERS, a anunţat, in cadrul 
unei conferinţe de presă, că gu
vernul vest-german a dat dispo
ziţie tuturor instituţiilor din ţară 
să folosească în toate împrejură
rile denumirea oficială a Repu
blicii Democrate Germane. Noua 
dispoziţie înlocuieşte instrucţiu
nile anterioare, care interziceau
folosirea acestei titulaturi.
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M anifestări cu ltu ra l-a rtis tice
Punct de documentare politică

v\\\\\\\\\\\v

La clubul „Independenţa* 
funcţionează, Incepind de 
luni, 12 iulie, In cadrul bi
bliotecii, un punct de docu
mentare politică, prin care 
»-a realizat o expoziţie da 
carte politică, cuprinzînd 
documente de partid şi de 
stat, literatură privind isto
ria mişcării muncitoreşti, lu
crări privind politica internă

şi externă a României, fo
tografii şi articole despre 
vizitele tovarăşului Nicolae 
Ceauşeşcu in ţările socialiste 
din Asia. Acest punct de 
documentare politică include 
şi materiale care vin în a- 
jutorul propagandiştilor. O- 
rarul coincide cu cel al bi
bliotecii (8—12 şi 17—21).

Sărbătoarea folclorică de pe Muntele 
Găina

^ Sfirşitul acestei săptămlni 
 ̂ înscrie un punct de vie a- 
 ̂ tracţie pe agenda interesu- 

I lui cultural. In judeţul Alba, 
< pe Muntele Găina, duminică 
Í va avea loc ampla sărbătoare 
á populară sugerată de tradi- 
J ţionalul Tîrg al fetelor, ba 
J serbări, alături de numeroşii 
 ̂ amatori de excursii din ju-

i|'' deţul nostru, care se depla
sează in fiecare an pe Mun
tele Găina, Sibiul va fi pre
zent şi printr-un grup de 
formaţii artistice. In vederea 
acestei participări, artiştii 
amatori ai Casei de cultură

din Ocna Sibiului, invitaţi 
in mod special la serbări, au 
pus la punct In detalii pro
gramul artistic respectiv. 
Este vorba de un program r. 
de muzică populară susţinut d 
de taraful instituţiei şi de  ̂
solişti, cuprinzînd cîntece  ̂
din zona folclorică a locali-  ̂
taţii. Se studiază posibilita-  ̂
tea îmbogăţirii programului  ̂
cu un repertoriu de jocuri ^
populare, eventual prin co- \  
laborarea cu formaţia de  ̂
dansuri din Şaroşu 
TIrnave.

Secvenţă din cartierul Hipodrom din Sibiu

pe

Spectacol susţinut de artişti amatori

Cu VIRGIL IANCU, şeful serviciului asigurări 
din cadrul Direcţiei judeţene ADAS Sibiu, despre:

? Artiştii amatori din Şura 
Í Mare au prezentat duminică, 
\ la Mediaş, în faţa spectato- 
Í rilor din localitate, piesa iul 
t A. Maly „So starb St. L. 
Í Roth“ („Aşa a murit St. Is. 
I  Roth“), piesă care a mai fost 

jucată în citeva comune ale 
judeţului. în centrul acţiunii

stă personalitatea marelui á 
revoluţionar de la 1848, pro- ? 
motor al Ideii de colaborare  ̂
Intre naţionalităţi. In inten-  ̂
ţia colectivului stă şl pre- % 
zentarea unui spectacol cu  ̂
această piesă In comuna 
Moşna, loc unde a activat 
St. îs. Roth.

Avantajele asigurării 
autoturismelor cetăţenilor

Noutäfi la Muzeul tehnicii populare
In prezent, la Muzeul teh

nicii populare din Dumbra
va Sibiului se desfăşoară lu
crările de reconstrucţie la 
gospodărăle-ateliere de spă
tar şi dogar-rotar din Ţara 
Zărandului (muzeograf res
ponsabil: Ştefan Palada) şi 
de olar, din comuna Obirşa, 
jud. Hunedpara (muzeograf 
responsabil: Cornel Bucur). 
Sint în curs de transferare, 
în această lună, gospodăriile- 
ateliere de împletituri ve
getale din comuna Văleni 
(jud. Gorj) şi de fluierai?

din comuna Hodac (jud. Mu
reş). Cercetări pentru rele
varea altor unităţi muzeale 
se desfăşoară in prezent, de 
către echipe mixte (formate 
din studenţi ai Institutului 
de arhitectură „Ion Mincu* 
din Bucureşti şi specialişti 
ai muzeului), In localităţile 
Rudăria şi Topleţ (jud. Ca- 
raş-Severin), Meteş şi Intre- 
galde (jud. Alba), Uzlina 
(jud. Tulcea), Chirpăr, Ag
nita şi Gura-Rîului (jud. Si
biu), Titeşti (jud. Vîlcea) şi 
Corun (jud. Harghita).
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— Care sínt condiţiile de 
asigurare?

— ADAS pune la dispoziţia 
posesorilor de autoturisme di
verse forme de asigurare, care 
constituie garanţii sigure In 
cazul ivirii unor situaţii ne
prevăzute. Astfel, asigură pe 
proprietari pentru pagube pro
duse autoturismelor (asigurarea 
de avarii) şi pentru răspunde
rea civilă ca urmare a pagu
belor pricinuite prin acciden
tarea unor persoane sau bu
nuri ale acestora (asigurarea de 
răspundere civilă).

La asigurarea de avarii se 
acordă despăgubiri pentru pa
gubele produse autovehiculelor 
prin stricăciuni sau distrugeri 
accidentale (ciocniri, loviri, iz
biri, zgîrieri, derapări, răstur
nări, calamităţi naturale etc.).

De asemenea, se acordă despă
gubiri şi pentru cheltuielile de 
transport la atelierul de repa
raţii sau la locul cel mai apro
piat de adăpostire.

La asigurarea de răspundere 
civilă se acordă despăgubiri 
pentru sumele pe care asigura
tul este obligat să le plătească 
drept desdăunare şi cheltuieli 
de judecată persoanelor păgu
bite printr-un accident, ca ur
mare a vătămării corporale sau 
decesului, avarierii sau distru
gerii bunurilor, precum şi chel
tuielile asiguratului In proce
sul civil.

Ca asigurări de bază, In afara 
celor de avarii şi răspundere 
civilă, se mai pot încheia, la 
alegere, şi alte forme, cum sínt: 
asigurarea globală ; pentru in
cendiu; asigurarea conducători-

sport... sport... sport...
I)lrt«traek O ină

Practic, I. BOBILNEANU 
nu mai poate pierde titlul!
I
î

Duminică, la Arad, pa 
pista recent inaugurată la 
stadionul „Indragara*, s-a 
desfăşurat etapa a IlI-a a 
campionatului naţional de 
dirt-track.

Sportivul sibian Ion Bo- 
bîlneanu — component al e- 
chlpei Voinţa — a înregis
trat un nou succes In faţa 
„challenger“-ului său, Ion 
Marinescu (Metalul) Bucu
reşti. După trei etape con
duce î. Bobîlneanu, 36 p, 
urmat de I. Marinescu, 31 
p, şi Cornel Voiculeşcu (Me
talul Bucureşti), 28 p. Ul
timele două etape se vor 
disputa la Sibiu, respectiv 
la Bucureşti — in luna au

gust. Datele de desfăşurare 
ale celor două etape au fost 
decalate pentru luna august, 
deoarece intre timp fruntaşii 
dirt-track-ului româneso vor 
fi angrenaţi în concursuri 
internaţionale. Avind insă în 
vedere succesele obţinute 
piuă In prezent, I. Bobîl
neanu nu mai poate pierde 
practic titlul.

•  In cadrul campionatu
lui naţional de viteză, du
minică, la Cîmpina, cuplul 
sibian D. Wentzel—N. Ciu- 
boats (categoria ataş) a ocu
pat locul 3 cu 4 puncte, după 
St. Csorbaşi—I. Csorbaşl lo
cul I, 8 p), şi I. Macsai—A. 
Witinger (locul II, 6 p).

v * mr * Mar jr

Echipa Şcolii generale 
Turnu Roşu-din nou 

vicecampioană republicană

!  Şi, ce nume frumos \ 
are strada...

Pâ strada Gladiolelor nu 
se află un han, ci căminul 
grupului şcolar „Indepen
denţa1“, upde sínt cazaţi stu
denţi din diferite centre u- 

I ni versi tare, care fac practi- 
 ̂ ca în municipiul Sibiu, si 

excursionişti prin Biroul de 
turism pentru tineret.

Mu s-ar putea spune că 
cei doi colocatari, unul per
manent (cel puţin pentru o 
lună de zile), celălalt. . .  vo
iajor, duo casă bună. Ex
cursionişti vin aproape zii— 

 ̂ nie, la ore foarte diferite, 
I pleacă de obicei dimineaţa, 
N cu: noaptea-n cap. Probabil 
I  că la sosire îi întîmpină ci- 
S ne*va, dar acel cineva uită 
I  să le spună că aici mai lo- 
S cuiasc şi alte persoane care 
■ nu-s venite în plimbare, că a- 
S peste persoane, a doua zi, tre
ji buie să meargă în uzine, in în- 
5 treprinderi, pe teren. Acel ci- 
k neva ar mai trebui să le 
* reamintească excursionişti

lor că intră intr-o casă lo
cuită şi nu Intr-un han pă
răsit, că a trinti uşile, a 

£ striga cit te ţine gura, a 
? fluiera şi a lăsa in urma ta 
J  gunoi pînă la genunchi — 
g toate acestea definesc foarte
1 bine vulgaritatea, lipsa da
2 respect pentru cel care ţi-a 
I  oferit un acoperiş pe timp 
b de noapte.
I  Cit Ii priveşte pe studenţi, 
S unii slnt nemulţumiţi de fe- 
I  Iul cum au fost cazaţi. Ar 
S fi o exagerare să pretinzi 
I  superconfort â la hotel de 
k lux. Insă citeva cerinţe tre- 
I  ţ>uie satisfăcute. Şi, nu 
\  poţi fi socotit un mofturos 
jj dacă ceri ca uşile să se la-

I

chidă (eventual să poată fi 
încuiate), să ai o faţă de 
masă, o pătură curată; la 
spălător, atunci cind te speli
pe faţă, să nu te „speli“ în 
acelaşi timp şi pe picioare 
(ţeava de scurgere fiind \  
spartă), ca la anumite ore S 
să fie linişte . . .

Dar acestea sínt mărunţi
şuri pe care studenţii le-ar 
trece cu vederea. Of-ul cel 
mare, generali nu e apă 
caldă. A face un duş, mă
car la trei zile, nu e un 
lux, ci o trebuinţă elemen
tară pe care studenţii o re
clamă zilnic, insă, după cum 
se aude, duşurile nu vor 
funcţiona eurînd. Alarmate 
sint nu numai fetele de la 
arhitectură şl politehnică 
(încălzesc apa în ligheane pe 
reşou) ci, in general, toată 
lumea ...

Aşadar, liniştea şi apa 
caldă ar fi elemente esen-

Formaţia Şcolii generale 
Turnu Roşu — după cum ne 
informează prof. Andrei Buta 
— a participat la finala „Cupei 
speranţelor“ la oină, competiţie 
desfăşurată la Bicaz. Ea s-a 
clasat pe locul doi In această 
competiţie organizată de Consi
liul Naţional al Organizaţiei 
Pionierilor şi C.N.E.F.S.

Succesul este meritoriu, dato
rită faptului că formaţia de oină 
a Şcolii generale Turnu Roşu a 
reprezentat judeţul Sibiu la 
toate cele patru ediţii, cucerind 
în anul 1970 titlul suprem, iar 
la celelalte, titlul de vicecam
pioană.

La actuala finală au participat 
16 reprezentative Împărţite în 
patru serii. Cîştigînd seria ne- 
Snfrîntă şi cu 25 puncte, echipa 
sibiană a participat in finală a- 
lături de trei formaţii moldo
vene.

Datorită stilului de joc, efica
cităţii la lovire — in special 
prin elevul Laurenţiu Şiclovan 
— prin gîndirea tactică a cen
trului Ion Simea şi prin agili
tatea 1* apărare a lui Vaier 
Mujat, formaţia a lăsat o im
presie deosebită.

Pregătită minuţios In cursul 
anului de către profesorul Va
sile Toader, echipa a făcut de
plasarea sub conducerea antre
norului Pompiliu Istrate — pă
rinte al unui component al for
maţiei — arbitru republican, 
care a ştiut să îndrume cu com
petenţă tinerii reprezentanţi ai 
judeţului nostru.

Un sincer BRAVO pemtru toţi 
jucătorii: V. Mujat, E. Cîrpă- 
torea, L. Şiclovan, T. Cîrpăto- 
rea, I. Simea, I. Angliei, D. 
Stoişor, S. Şandru, E. Buta, E. 
Simea, N. Grama, P. Istrate şi 
D. Dăian.

lor amatori care şofează auto
turismele altor persoane fizice 
etc.

— Pe ce perioadă se pot 
încheia asigurările de auto
vehicule?

— Pe o perioadă de şase luni 
sau un an, Iar la asigurările 
cu valabilitate numai în afara 
teritoriului ţării, şi pe o lună.

Primele de asigurare la ava
rii se calculează în funcţie de 
capacitatea cilindrică a auto
turismului, iar la asigurarea de 
răspundere civilă în funcţie de 
sumele asigurate, pentru pagu
bele provocate persoanelor sau 
bunurilor acestora. De exem
plu, pentru un autoturism Da
cia 1100, prima anuală la asi
gurarea de avarii este de 1 700 
lei, iar despăgubirile se acordă 
pînă la maximum valoarea 
reală a autoturismului; pentru 
asigurarea de răspundere ci
vilă, prima anuală pentru toate 
categoriile de autoturisme este 
de 315 lei prin care se acordă 
despăgubiri maxime, adică de 
60 000 lei pentru fiecare per
soană accidentată şi 30 000 lei 
pentru pagubele produse bunu
rilor.

La asigurările încheiate pe o 
perioadă de un an, primele se 
pot plăti şi In rate. La cele 
care se reînnoiesc pe o pe
rioadă de încă un an şi asi
guratul nu a avut în anul an
terior nici o avarie, prima de 
asigurare se reduce cu 15 la 
sută.

— Aţi putea să ne daţi cî- 
teva exemple recente prin 
care s-au acordat despăgu
biri unor asiguraţi?

— Direcţia judeţeană ADAS 
Sibiu a acordat numeroase şi 
substanţiale despăgubiri pose
sorilor de autoturisme asiguraţi. 
Dintre aceştia amintim pe Zol
tán Boier dia Mediaş (str. K. 
Marx nr. 25), care a primit su
ma de 4 873 lei ca urmare a 
unei avarii produse în urma 
unei derapări; loan Cosma tot 
din Mediaş (str. Baznei nr. 52) 
cu suma de lei 13 953; Dumitru 
Isacu din Sibiu (str. Gh. Gheor- 
ghiu-Dej) — 5 969 lei; luliu 
Moşneag din Mediaş (Aleea To
mis nr. 5) — 8 971 lei şi altora.

Deci asigurările de autovehi
cule sint avantajoase prin fap
tul că ADAS contribuie în mod 
substanţial la recuperarea chel
tuielilor făcute de asiguraţi 
Interviu consemnat de

GH. SASU

Fiii m l
s i n c e r

De la bun început, filmul so
vietic semnat de regizorul 
Gheorghi Nathanson Din nou 
despre dragoste nu vrea să 
frapeze prin insolit. El Işl pro
pune — şi îşi păstrează — o 
discreţie care nu poate aparţine 
decit bunului gust. Intrucitva, 
am putea spune că Din nou 
despre dragoste e un film pro
gram, dacă nu, In orice caz, 
reprezentativ. El însumează ca
lităţile unei categorii cinemato
grafice aflată In resurecţie vi
zibilă şi, de ce să n-o recunoaş
tem, plăcută spectatorilor. E 
vorba despre filmul cinstit şi 
sincer, filmul cu care realiza
torii se apropie deschis de 
spectator. Fără ocolişuri. Fără 
ezitări. Fără jena cuprinderii 
adevărurilor mărunte dar ade
vărate, fără ambiţia declarată 
sau secretă a consacrării zgo
motoase (uneori nesincere) a 
marilor festivaluri. Uneltele 
sale sint cele devenite clasice 
in cea de-a 7-a artă şi cred că 
numai credinţa totală la capa
citatea lor de a spune lucruri 
permanent noi le fao să mu 
pară uzate.

Din nou despre dragoste este
um film obişnuit care refuză 
substanţa spectaculoasă şi mal 
ales noutăţile formalei Intr-un 
stil cinematografio curat, ni se 
derulează o poveste cotidiană 
de dragoste curmată dureros. 
Nimic neobişnuit, totul posibil 
— poate cu excepţia unor u- 
şoare vicii ale naraţiunii pe 
care pelicula le-a preluat din 
piesa lui Edward Radzinski, 
care stă la baza scenariului. 
Din nou despre dragoste, împo
triva aerului de fapt diurn pe 
care-1 respiră, se salvează de la 
anonimat prin calităţi inefabile, 
gingaşe, prin frumuseţi care se 
oferă fără ostentaţie, care 
există calm. Poate e fiorul pe 
care orice poveste de dragoste 
il degajă. Poate este inimitabilul 
lirism al producţiilor cinemato
grafice sovietice. Poate este 
pendularea între împliniri şi a- 
mărăciune, poate şocul finalului 
unor eroi de care te-ai Îndră
gostit. Poate splendida frumu
seţe morală a acestora, poate 
tăcerile cehoviene ale Tatianei 
Doronina şi pulsaţia intimă a 
peliculei definind o personali
tate conturată.

Poate toate la un loc.

RAREŞ CORNEA
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O NOUĂ 
CABANĂ 

TURISTICĂ
Pe frumoasa şi pitoreasca vale 

a Cisnădioarel (lingă sediul 
C.A.P. din Cisnădioara) s-a 
construit şi dat In folosinţă 
nouă cabană turistică. Această 
frumoasă cabană a fost co». 
struită Intr-un timp relativ 
scurt prin munca voluntară 
formaţiilor gărzilor patriotice, 
evidenţiindu-sa In mod deose
bit cele de la „Mătasea roşie' 
şi Uzinele textile Cisnădie. 
Pentru construirea cabanei s-au 
efectuat peste 1 500 ore muacă 
patriotică.

I. ANDREI

ţiale care ar face condiţiile ţ
de cazare ale studenţilor 
dacă nu foarte bune, cel 
puţin convenabile.

Şi, ce nume frumos are
,trada . . .

Cert este că problema în 
discuţie trebuie să stea în 
atenţia organelor locale dar, 
şi a conducerilor întreprin
derilor şi Instituţiilor unde 
simt repartizaţi studenţii 
pentru practică. De la aceş
tia aşteptăm un răspuns 
precedat de măsuri. Nu-i
păcat ca nişte neglijenţe ale „ 
cuiva să umbrească faţa de * 
gazdă primitoare a Sibiului? j

MIMAI VLASIE J

a
azi... azi... â Z / n a

14 IULIE
•  Sc împlinesc 4 ani de Ia 
moartea acad. Tudor Arghezi, 
poet şi prozator, clasic al lite
raturii române (a. 21. V. 1880).
•  1789 — începe revoluţia bur
gheză din Franţa. Masele răs
culate din Paris dărimă închi
soarea Bastilia. Sărbătoarea na
ţională a poporului francez.
•  La 14 iulie 1889 a început 
Congresul Internaţionalei a Il-a 
(Paris: 14—26).

FIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu 

:omunică: Vreme călduroasă cu 
cerul schimbător ziua şi mai 
mult senin noaptea. In cursul 
d i ipă-amiezii si nt posibile averse 
de ploaie însoţite de descărcări 
electrice. Vîntul va sufla slab 
din sectorul estic. Minimele vor 
fi cuprinse între 10 şi 13 grade, 
iar maximele vor oscila intre 
26 şi 30 grade.

Imagine de sezon la ştrandul 
C.S.M. din Sibiu

Foto: FRED HUSS

CINEMA
SIBIU: PACEA: Da-i înainte 

cowboj? (prşie 9,Off) 11,30; 14,00;

16,30; 19,00; 21,00); ARTAi Los 
Tarantos (orele 10,00; 12,00;
14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TINE
RETULUI: Din nou despre dra
goste (orele 10,00; 12,00; 16,30; 
18,30; 20,30), iar la ora 14,30 fil
mul Baladă pentru cei căzuţi.

MEDIAŞ: PROGRESULi Ge
noveva de Brabaiit (orele 9,00; 
11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 21,15); 
TINERETULUI! Strada lătural
nică (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30); UNIRE Ai Castelul con
damnaţilor (orele 10,00; 16,00; 
18,00; 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Fla
căra olimpică (orele 11,00; 16,00; 
18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI) Aurul (orele 
10,00; 16,00; 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM
BRIE: Noul angajat (orele 18,00 
şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULARI 
Marele semn albastru (orele 
17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Mihai Vi- 
tcazul, seriile I şl II (ora 18,00),

BAZNA-BÄI: B.D. intră in 
«ţtiune (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST! Departe de lumea dez
lănţuită (orele 18,30 şl 20,30).

TELEVIZIUNE
18,00 Deschiderea emisiunii. 

EX-TERRA '71. 
Emisiune-concurs de con
strucţii tehnice pentru 
pionieri şi şcolari.
„Din imaginaţiei După in
spiraţiei*

18.25 Mult e dulce şi frumoasă. 
18,40 Confruntări.

Cum onoraţi efortul so
cietăţii?

19,10 Tragerea pronoexpres.
19,20 1001 de seri.
19,30 Telejurnalul de seară 
20,00 Reflector.
20,15 Tele-cinematecai 

„Salariul groazei“.
22.25 Ţeleglob.

Trandafirul şi sare.
Un film deşpre Noima 
din.

2?,50 Telejurnalul da uoaete.

* Í|  Şantierul de construcţii 
I  Copşa Mică
I angajează de urgenţă:

— muncitori calificaţi — dulgheri şi zidari
— muncitori nccalificaţi á

r v"
pentru lucrările de construcţii din oraşele  ̂
Mediaş şi Copşa Mică.

g Se asigură condiţii optime de cazare pentru ne-  ̂
I localnici — gratuit — şi masa la cantină contra cost. |

Orice alte informaţii se pot obţine de la serviciul |  
 ̂ normare-salarizare din şantier, telefon 76

• A m o n i a c  a A ^ Î a z o 7 ^ ^ q % ^ i F P A t  si 
S u l f a t  d e  h i d r a z i n a  •  A c i d  s u l f u r i c "' 

t e h n i c , f u m  a n s  (  o l e u m )  d e  a c u m u l a t o r i  a

b u L F I T  D E S O O / U  T E H N I C  •  M E T A N O L  D E

S i n t e z a *  F o r m a  l  o e h i o a  t e h n i c ă  2 9 s , 

M e x a m i e t i l e n t e r a m / n â  T E H N I C A  s i  

Fa r m a c e u t i c ă •  ß i c a r q o n a t  d e  1 

A m o n i u  t e h n i c  a

Fabrica „RE1
i «f *h m mţ
I ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:JÍ

— mecanici Diesel — absolvenţi ai
I

unei şcoli |

1
•lvenţi ai ^

I
gr- IU

—- mecanici ajutori Diesel —- absolvenţi ai 
unei şcoli gr. II

— şef manevră — absolvent al unei şcoli 
gr. D M

— manevranţi — absolvenţi ai unei şcoli 
gr. IM

— zidari-şamotorî
— motostivuitori

1
— casieră
— tehnician construcţii investiţii.
De asemenea recrutăm  candidaţi pen tru  şcoala 
de mecanici Diesel, care va începe Ia data de t  

I 15 iulie 1971. I
I Informaţii suplimentare se primesc la biroul 
I nai.
1 ,.XXX'ÄXXX\M»N̂X̂XXVOOv\ÄXXXXXXXXX\XXWXXXXXXXXXXXXXWNXXXXXX\X'ÄXXXXXXXX\VXXXXXXXXXXXX\VXX̂

perso- ^

_ I
M ica

VlND casă 4 camere, dependinţe, autoturism Moskvld 412. Sibiu, 
telefon 727 82.

VlND apartament Ia etaj (oraşul de Jos) 4 camere, 1 bucătărie. Infor
maţii str. Bucegi 4.

CASĂ DE VlNZARE în Ocna Sibiului, sir. Băilor nr. 31. Informaţii în 
Sibiu, telefon 1 46 65, Ştefan.

CASĂ DE VlNZARE Sibiu, str. 11 Iunie 62. Informaţii între orele 
18—20.

VlND Trabant 600. Turnlşor, str. 8 Mal nr. 8, simbătă, orele 17—21, 
duminică, 9—12.

Fam. Dr. Spătaru şi ing. Galasiu anunţă cu durere încetarea din 
viaţă a bunului lor lată, socru şi bunic 

VICTOR ILIESCU.
Ceremonia religioasă „va avea Ioc miercuri, 14 iulie 1971, ora 15, 
Ia capela cimitirului ortodox.
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Masele largi de oameni ai muncii subscriu plenar 
la programul propus de tovarăşul 

NICOLAE CEAUŞESCU pentru educarea 
marxist-leninistă a membrilor de partid, 

a tu turor oamenilor muncii
„întărind rolul adunărilor de partid contribuim

la educarea marxist-len in istă
a tuturor cet Detaliu de pe harta arhitecturii 

moderne sibiene

Colectivul de salariaţi de la uzina 
noastră — muncitori, tehnicieni, 
inginerii — români, germani, ma
ghiari, a primit cu deosebit interes 
şi satisfacţie propunerile de măsuri 
prezentate de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu Comitetului Executiv al 
C.C. al P.C.R. pentru îmbunătăţi
rea aativităţîi politico-id eolog ice, de 
educare marxist-leninistă a membri
lor de partid, a tuturor oamenilor 
muncii, ca şi expunerea secretaru
lui general al partidului la consfă
tuirea de lucru a activului de partid 
din domeniul ideologiei şi al acti
vităţii politice şi cultural-educative. 
Ea comitetul de partid pe uzină 
s-au purtat discuţii menite să pre
cizeze unele probleme de esenţă pen
tru activitatea viitoare a celor 23

organizaţii de bază, a celor aproape 
1 600 comunişti şi 5 000 salariaţi.

Interesul manifestat, aprecierile 
formulate pe marginea materialelor 
publipate de toate ziarele, televi
ziune şi posturile noastre de radio 
demonstrează ele însele masiva 
participare a maselor la elaborarea 
şi înfăptuirea politicii partidului şi 
statului, participare cu care ne-au 
obişnuit conducerea noastră de 
partid ori de cîte ori este vorba de 
problemele vitale ale economiei, 
ideologiei, culturii şi societăţii. A- 
eeasta reprezintă expresia elocventă 
a profundului democratism al orîn- 
duirii noastre socialiste.

Membrii comitetului de partid pe 
uzină au trecut din zilele imediat 
următoare publicării propunerilor

Munca politică de  
m a să —factor 

important în for
m area omului nou

Am citit şl am recitit propunerile 
de măsuri făcute de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu pentru îmbunătă
ţirea activităţii politico-ideologice, 
de educare marxist-leninistă a 
membrilor de partid, a tuturor pa- 
menilor muncii. Apreciez că aceste 
propuneri reprezintă, prin bogăţia 
lor de idei de mare actualitate şi 
însemnătate, o contribuţie de incon
testabilă importanţă şi eficienţă la 
activitatea ce se desfăşoară pentru 
dezvoltarea conştiinţei socialiste a 
membrilor de partid, a tuturor oa- 

. menilor muncii în spiritul hotăriri-
lor istoricului Congres al X-lea al 
P.C.R. Ţin să subliniez că această 
apreciere pe care o fac este împăr
tăşită de toţi cei cu care am discu
tat din colectivul de muncă al fa
bricii noastre.

Dacă ar fi să mă refer aid  la un 
singur domeniu analizat în docu
ment, şl ■ anume munca politică de 
masă, aş sublinia ideea că, după 
părerea mea şi a tovarăşilor mei 
de muncă, a fost e greşeală faptul 
că s-a renunţat, sau în orice caz 
s-au neglijat formele de agitaţie vi
zuală, gazetele satirice, brigăzile ar
tistice de agitaţie şi alte asemenea 
instrumente ale activităţii politico- 
idealogice. Nu este mad puţin ade
vărat că tn aceste forme de activi
tate s-au înregistrat, uneori, ten
dinţe de şablonizare, elemente ca

racteristice ale rutinei. Aceasta nu
însemnează că ele trebuiau pără
site, ci că este necesar să se caute 
căile pentru revitalizarea lor, pen
tru sporirea eficienţei pe care o au 
ia  fprrnareii opiniei de masă. Estş; 
momentul să recunoaştem că am 
greşit atunci cînd am lăsat în pă
răsire aceste activităţi, care şi-au 
arătat în trecut eficienţa — şi o 
vor putea arăta din nou, cu condi
ţia, desigur, ca ele să fie concepute 
şi orientate în mod corespunzător, 
în spiritul intransigenţei principiale 
şi al combativităţii partinice.

Ar fi multe de spus în legătură 
cu diferitele probleme expuse cu 
o desăvîrşită clarviziune politică de 
secretarul general al partidului la 
consfătuirea de lucru a activului de
partid din domeniul ideologiei şi 
al activităţii politice şl cultural-edu
cative, publicată în ziarele de ieri. 
Ele formează obiectul unor discu
ţii însufleţite ale tuturor oamenilor 
muncii din ţara noastră şi fără în
doială, vor înrâuri toate domeniile 
de activitate. în ceea ce ne priveşte, 
ne angajăm să facem tot ceea ce 
depinde de noi pentru ca aceste 
preţioase măsuri să fie traduse în 
viaţă, în folosul societăţii noastre, 
al României socialiste.

ION POPA
şeful secţiei filatură a fabricii de 

covoare „Dumbrava" Sibiu

secretarului general al partidului la 
îndrumarea concretă a organiza
ţiilor de bază, analizînd împreună 
cu birourile acestora principalele 
probleme ale vieţii colectivelor de 
muncă respective, în vederea spo
ririi combativităţii şi vigilenţei po
litice a membrilor de partid, a 
creşterii spiritului critic şi autocri
tic, a promovării unei poziţii ferme 
împotriva unor fenomene negative, 
unor atitudini necorespunzâtoare ce 
mai apar faţă de muncă şi avutul 
obştesc. Grupele de agitaţie, acti
vele de partid acţionează acum 
pentru transmiterea în, rîndul tutu
ror salariaţilor a valoroaselor idei 
expuse de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu la consfătuirea de lucru 
a activului de partid din domeniul

Alături de întregul tineret al pa
triei, tinerii utecişti de la uzina 
„Balanţa“ îşi exprimă deplina sa
tisfacţie faţă de propunerile de mă- 

.. suri prezentate de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu şi adoptate de 
Comitetul Executiv al C.C. al P.C.R. 
privind îmbunătăţirea activităţii po
litico-ideal agice de educare marxist- 
leninistă a membrilor de partid, a 
tuturor oamenilor muncii. Uteciştii 
din uzina noastră sínt conştienţi 
de însemnătatea acestor hotăriri şi 
vor căuta să traducă în fapte sar
cinile ce le revin din această hotă- 
rîre. Ej sínt ferm hotărîţi să cultive 
o atitudine de preţuire faţă de 
muncă, de respect faţă de marile 
cuceriri revoluţionare ale poporului 
nostru. Sîntem pe deplin de acord 
şi vom lupta neabătut pentru a nu 
avea rebuturi nici în producţie nici 
din rîndul tinerilor — aşa cum bine 
subliniază expunerea tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu la recenta consfă
tuire de lucru a activului de partid 
din domeniul ideologiei şi al activi
tăţii politice şi cultural-educative. 
De altfel tinerii muncitori, strîns 
legaţi de unităţile economice în care 
muncesc, au un cadru propice dez
voltării cunoştinţelor lor, a con
ştiinţei lor, a tuturor atributelor 
spiritului muncitoresc înaintat. In 
acest sens organizaţia noastră
U.T.C., sub directa îndrumare a co-

ldaologlel şi al activităţii politice 
şi cultural-educative. Coleotivul nos
tru de muncă a hotărît să transmită 
secretarului general al partidului, 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu o te
legramă de adeziune plenară faţă 
de măsurile propuse.

Sîntem convinşi că în urma mă
surilor adoptate de Comitetul Exe
cutiv al C.C. al P.C.R. viaţa internă 
de partid va primi noi valenţe şi, 
in acest mod, nivelul politic, ideo
logic şi de conştiinţă al întregii 
mase a salariaţilor, se va ridica ne
contenit, ceea ce se va reflecta. în 
obţinerea unor noi şi însemnate 
succese în activitatea productivă,

Ing. MIHAI GÄLDEANU 
secretarul comitetului de partid 
al uzinei „Independenţa" Sibiu

miletului de partid din uzină. îşi 
va intensifica lupta pentru comba
terea cu hotărîre a tot ce este străin 
gîndirii marxist-leniniste, a mani
festărilor negative care mai există 
în conduita unora, împotriva atitu
dinilor necorespunzătoare faţă de 
muncă şi avutul obştesc, faţă de 
orice tendinţă de parazitism Şi ne
socotire a îndatoririlor ce le au ti
nerii în societatea noastră socialistă 
în îndeplinirea sarcinilor economice, 
în mod concret organizaţia U.T.C. 
a uzinei noastre, la indicaţia comi
tetului de partid a format un co
lectiv care consultă la locul de 
muncă pe fiecare tînăr din uzină, 
pentru a vedea modul în oare înţe
lege să aplice în practică indicaţiile 
date de secretarul general al parti
dului nostru. în acelaşi timp, co
lectivul format va analiza mani
festările negative care se ivesc în 
rîndul tinerilor din uzina noastră, 
cauzele acestora şi va adopta mă
surile cele mai potrivite pentru în
lăturarea lor. Organizaţia U.T.C. este 
hotărîtă să-şi concentreze întreaga 
energie pentru cultivarea în rîndul 
tineretului, a tradiţiilor revoluţiona
re ale clasei muncitoare, a dragostei 
şi devotamentului pentru orînduirea 
noastră socialistă.

Maistru instructor MIHAI FRANK 
secretarul comitetului U.T.C., 

de Ia uzina „Balanţa“

R eco lta tu l
o rz u lu i
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peetat. Fiecare combiner a realizat 
în ziua raidului peste un vagon de 
orz. „In tarlaua aceasta — ne spune 
secretarul comitetului comunal de 
partid — cooperatorii din Iiosman
au obţinut o producţie de peste
3 000 kg orz. La brigada din Fofel-
dea avem, de asemenea, o recoltă
bună.' Şi aici se lucrează cu trei
combine". O atenţie deosebită a fost 
acordată transportului recoltei. De 
la combine, sacii sínt trecuţi la 
cîntar şi de aici intră în spaţiile de 
depozitare dinainte pregătite.

In raidul întreprins am întîlnîtşi 
situaţii din care rezultă o insufi
cientă preocupare a factorilor de 
răspundere pentru organizarea judi
cioasă a activităţii, pentru folosirea 
combinelor la capacitatea lor maxi
mă. Iată un exemplu. La coopera
tiva agricolă din Nocrich mai era 
de recoltat orzul de pe circa 60 
hectare. Unitatea dispune de 7 com
bine, Dar în loc ca aceste mijloace 
să fie repartizate pe brigăzi, aşa 
cum de altfel era normal, condu
cerea unităţii a găsit de cuviinţă să 
le folosească grupat. Intr-atît s-a 
pedalat pe această idee, încît pen
tru a se recolta orzul de pe 11 hec
tare, la brigada din Ţichindeal au 
fost trambalate, pe o distanţă de
8 kilometri, 8 combine. Este lesne 
de înţeles ee productivitate a putut 
realiza fiecare. Nu ştim dacă Di
recţia generală judeţeană a agri
culturii este de acord cu un ase
menea mod de folosire a combine
lor, mai ales că şi la grîu se pre
conizează acelaşi procedeu.

înzestrarea tehnică de care dis
pune agricultura din judeţul nos
tru asigură condiţiile necesare ca 
în cel mult două zile să se încheie 
recoltatul orzului în toate unităţile. 
Pentru aceasta, însă, este necesar 
să fie luate de urgenţă măsuri în 
scopul utilizării combinelor la în
treaga lor capacitate. Se impune 
acest lucru mai ales în cooperativele 
agricole din Aciliu, Aţei, Biertan, 
Bîrghiş, Brateiu, Bruiu, Dîrlos, 
Ighişul Vechi, Laslea, Mar pod, 
Noiştat şi în toate acele unităţi în 
care recoltatul orzului este întîrziat.

„Vom cultiva în rîndul 
tineretului respectul fată 
de cuceririle revoluţiona

re ale poporului"
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ANTECEDENTE ŞI PERSPECTIVE ÎN 
ALIMENTAREA CU APĂ A SIBIULUI

(Urmare din pag. I)■-- - 4
o valoare materială şi socială de a» 
celaşi calibru.

(Nota bene: pîmă la această oră, 
pentru remedieri la îmbinările seg- 
menţilor conductei s-au cheltuit apro- 
Kimativ 800 000 lei şi pînă spre sfâr
şitul aaului, cînd mufele buclucaşe 
trebuie reparate în totalitate, sínt 
toate şansele să se depăşească mi
lionul).

Tovarăşul Simion Schorsten, vice
preşedinte al Consiliului popular ju
deţean, ne-a spusi „l-am chemat la 
mine pe unii dintre constructori. Unul 
spune una, unul alta. Nici unul nu 
recunoaşte că a lucrat prost. E greu 
după atâţia ani să stabileşti nişte vi
novăţii materiale. Dar, cîteva între
bări ar trebui puse unor _ tovarăşi cu 
funcţii de răspundere privind modul 
recepţionării, exploatării şi îutreţi- 
nerii-reparării“. Am pus asemenea 
întrebări şi penuria argumentării ne 
scuteşte de comentarii. .Unii spun că 
recepţia nu s-a putut face corect 
( ,S-a făcut doar recepţie sub sar
cină statică“ — Al. Gheorghiu), alţii 
că nu s-a făcut recepţie, ci doar 
proces-verbal de dare în funcţiune, 
unii că n-ar fi acceptat recepţia 
d ar..., alţii că numai şi numai con
structorul e de vină. Dar, ani dc-a 
rîndul desele defecţiuni, proasta func
ţionalitate a conductei şi a unor uti
laje — montate şi nepuse în func
ţiune sau defectate şi rămase aşa —* 
nu au beneficiat de atenţia unor oa
meni cu responsabilităţi precise în 
gospodărirea alimentării cu apă a Si
biului. Şi-i numim pe: Dimitrie Buta, 
directorul I.C.S., vicepreşedintele D. 
fTancău de la municipiu şi Alexandru 
Gheorghiu, fost inginer şef la Î.C.S., 
directorul Direcţiei judeţene de gos
podărire comunală şi loeatlvă.

Acum, cînd cetăţenii, zeci şi sute 
de cetăţeni, reclamă neajunsurile, cînd 
defecţiunile sínt evenimente care ne 
invadează cotidianul, cînd organele 
judeţene de partid şi de stat „au pus 
piciorul în prag“ — cum se spune, 
acum s-au putut lua măsuri. De ce 
numai acum şi de ce n-au făcut-o 
cei plătiţi pentru aceasta?

Pentru a proba că planul de mă
suri pentru îmbunătăţirea alimentării 
cu apă a Sibiului putea fi conceput 
şi pus în aplicare la nivelul între
prinderii de resort, sub îndrumarea 
edililor oraşului, să enumerăm cîteva 
măsuri. lată-lei Remedierea oricărui 
defect să nu dureze mai mult de 
4—5 ore; întărirea răspunderii cadre
lor tehnice: o întreţinere conform 
procesului tehnologic; întărirea şi do
tarea laboratorului de analize; să nu 
se folosească apă pentru stropit din 
reţeaua oraşului ci să se reamenajeze 
rezervorul părăsit din Dumbrava; ra
ţionalizarea consumului industrial; 
constituirea unei echipe care să lu
creze permanent la remedierea de
fectelor conductei prin punerea unor 
coliere la îmbinări. Şi, din nou pen
tru probă: toate măsurile acestea au 
putut fi puse (sau vor putea fi puse) 
în aplicare la termenul fixat.

Desigur, cum spuneam, nu doar cele 
aproximativ 3 000 mufe au dat bătăi 
de cap, ci şi altele. Bunăoară, au fost 
montate instalaţii care nu au funcţio
nat decit cîtya timp sau niciodată. 
(„Două deoantoare au fost construite 
fără o documentare privind terenul; 
pompa de nămol nu funcţionează; 
pompa de clorinare nu funcţionează 
adesea; n-am avut întotdeauna ua 
miiloo de transport pentru a culege

probe de laborator“ — iată cîteva 
anomalii pe care ni le spune D. Buta, 
directorul I.C. Sibiu). Au trecut 5 ani 
de la punerea în funcţiune. Fină acum 
nu s-au putut lua măsuri de reme
diere?

Desigur, măsurile de îmbunătăţire 
nu rezolvă alimentarea cu apă a Si
biului ci o ameliorează, motiv pen
tru care organele judeţene au trecut 
la trasarea unui plan de perspectivă 
pentru extinderea alimentării cu apă, 
găsirea de noi surse. „A fost pregă
tită documentaţia pentru dublarea ca
pacităţilor de alimentare cu apă a Si
biului, lucrare prevăzută în planul 
cincinal pentru etapa 1973—1974. Re- 
analizînd această problemă, organul 
judeţean de partid, Comitetul execu
tiv al Consiliului popular judeţean, 
organele municipale au ajuns la con
cluzia oă lucrările trebuie grăbite, 
Lucrarea va începe încă în acest an, 
putînd da Sibiului în jumătatea a îl-a 
á anului viitor o cantitate dublă de 
apă. Dar nu va fi suficient, faţă cu 
avîntul construcţiilor de locuinţe şi 
dezvoltarea industriei. In acest sens 
au fost făcute intervenţii pentru în
ceperea lucrărilor la barajul de acu
mulare de pe Cibin (Gura Rîului). 
Sínt în curs, de asemenea, lucrări 
care vor conduce la îmbunătăţirea 
alimentării cu apă a unor cartiere 
deficitare (cronic n. n.) cum sínt Hi
podromul, Ceferiştilor“ (Simion Schor
sten).

„Am luat toate măsurile pentru ca 
lucrările la acumularea Gura Rîului 
să înceapă imediat. Prin măsurile 
preconizate, sursa veche trebuie şă 
fie capabilă să dea 500 1/sec. In 1975, 
după toate calculele, vom putea da în 
jur de 1 500—1 600 1/sec. S-a dat solu
ţia tehnică pentru o acumulare şi ali
mentare cu apă industrială a Sibiului 
(la această oră se foloseşte apă pota

bilă). Am stabilit necesarul de apă 
industriala pînă în 1985. împreună cu 
măsurile luate pentru îmbunătăţirea 
alimentării cu apă şi remedierea ne
ajunsurilor de acum, sîntem siguri că 
lucrurile se vor pune la punct. Pri
vind trecutul, cert este că la I.C. Si
biu nu s-a lucrat organizat iar orga
nele municipale nu au acordat atenţia 
cuvenită alimentării cu apă, dotării 
secţiei de specialitate din punct de 
vedere uman şi material“ (Al. Gheor
ghiu).

;,Despre ceea ce s-a făcut pînă 
acum n-aş risca un calificativ, nefiind 
perfect edificat. Cert este că nu s-a 
lucrat bine. Despre recepţia lucrări
lor? N-am găsit decit un proces- 
verbal de punere în funcţiune, datînd 
din ianuarie 1966. Ba această dată 
avem deja um studiu pe zone privind 
alimentarea cu apă pînă în 1980--85, 
studiu realizat de un institut specia
lizat, pe baza studiilor tehnico-econo- 
ir.ice de dezvoltare a zonelor indus
triale ale Sibiului. Cred că, de data 
aceasta, lucrurile au fost gîndite mai 
temeinic“ (Hermann Schuster), vice
preşedinte al Consiliului popular mu
nicipal).

Aşadar, după o perioadă în care 
alimentarea cu apă a fost tratată ca 
o problemă printre alţele, avem, a- 
cum,- premise trainice pentru intrarea 
pe făgaşul normal. Dar lucrurile a- 
cestea, odată urnite din loc, nu se 
vor rezolva de la sine. Este nevoie 
de multă, multă preocupare, atît din 
partea conducerii întreprinderii co
munale cît şi a Consiliului popular 
municipal şi a direcţiei judeţene de 
resort. Este absolut limpede pentru 
oricine că măsurile stabilite, atît cele 
cu rază imediată de acţiune, cît şi 
cele de lungă perspectivă trebuie ur
mărite cu exactitate, în fiecare etapă, 
sa cere un control permanent şi

eficace asupra modului cum acestea 
prind viaţă. In locul oricăror conclu
zii, mai mult ori mai puţin tranşante, 
înserăm cîteva „puncte de atenţio
nare“ care nu trebuie scăpate din ve
dere:

— în alimentaţia unităţilor indus
triale şi e locuinţelor cu apă trebuie 
să se ţină seama de faptul că nu ne 
putem permite nici o risipă; necesi
tăţile în perspectivă, stabilirea consu
murilor trebuie făcută ' cu cea mai 
mare responsabilitate;

— să învăţăm tot ceea ce trebuie 
învăţat din experienţa trecutului, să 
înveţe ceea ce trebuie învăţat mai 
ales constructorii noilor surse de apă, 
un apel la conştiinţa lor civică se 
cere făcut, activitatea lor trebuie 
neapărat atent supravegheată şi în
drumată:

— organele sanitare trebuie să ur
mărească cu mai multă consecvenţă 
gradul de potabilitate a apei şi să ia 
măsuri severe împotriva oricăror ne
glijenţe;

— »u-i lipsit de interes să ne pu
nem, acum, întrebarea: oare în preli
minările necesarului de apă pentru 
etapele viitoare s-a ţinut seama de 
toate elementele care concură la sta
bilirea unor cote cît mai apropiate 
de real?

— ce trebuie făcut pentru ca secţia 
de resort a I.C. Sibiu, întreprinderea 
să fie capabilă să-şi execute atribu
ţiile la nivelul pe care-1 reclamă exi
genţele urbane ale Sibiului de azi, 
ale Sibiului în plină dezvoltare pe 
verticala urbanismului?

Dar, dincolo de toate, problema în 
discuţie trebuie privită, desigur, prin 
prisma perspectivelor, cît mai atent 
studiate şi neuitînd o clipă de ante
cedente, de ceea ce ne oferă acestea 
astăzi. In locul a ceea ce ar fi tre
buit si ne ofere,., ,

In a c tiv ita te a  
na pe ta r im u l com erţ 

cu legume
Comerţul socialist are menirea să 

ofere cumpărătorului produse de 
bună calitate, la preturi reale, puse 
la dispoziţie în condiţii de servire 
exemplară. Pentru a urmări modul 
cum se reflectă respectarea acestor 
norme definitorii ale unui adevărat 
comerţ, am însoţit o brigadă de con
trol la unele dintre unităţile I.L.F.' 
Sibiu.

Acţiunea amintită este ou atît 
mai semnificativă cu cît ea are 
loc !ntr-o perioadă în care pie
ţele abundă de legume de o bună 
calitate. Ieri, la ora 6, în. Piaţa 
Teatrului puteau ti găsiţi mai mulţi 
producători. Cu ce se prezentau, 
însă, la acea ora, cele două maga
zine ale J.L.F.? Cu . . .  „obloanele" 
trase. Programul lor de funcţionare 
începea abia la ora 7—7,30. Nici în 
Piaţa Cibin lucrurile nu mergeau 
prea grozav. In timp ce producătorii 
puteau oferi suficiente cantităţi de 
legume şi fructe, la unităţile I.L.F. 
lucrurile mergeau slab. De ce? Pen
tru că magazinul care se deschisese 
la ora 6 nu avea produsele căutate 
de cumpărători. Vinzătorul, ca să-şi 
omoare plictiseala, mătura. Roşiile, 
care erau solicitate, se găseau în 
altă parte, la alt chioşc, unde pro
gramul începea la ora 7, dar nici 
atunci nu au putut ti vîndute, deoa
rece ... nu erau luate in primire.

Şi tot în piaţa amintită, unde se 
vindeau produse de o apreciabilă ca
litate, I.L.F. se prezenta cu nişte Car
tofi cotaţi sub STAS, marfă inadmi
sibilă, care a trebuit să fie retrasă. 
Vrînd să motiveze deficienţele exis
tente în comerţul cu legume şl 
fructe, conducerea I.L.F. caută nenu
mărate subterfugii. Cică aproviziona
rea merge defectuos din cauza pro
ducătorilor cu care are contract. Lu
crul acesta, Îns8, se susţinea, lezează 
în mod special două produse: vine
tele şi ardeiul gras. încolo, merge 
oarecum. Adevărul, însă, este că 
merge defectuos. Comenzile, se afir
mă, nu sínt onorate. Dar pe pieţele 
altor judeţe se găsesc din abundenţă 
legume şi fructe, de unde ar putea 
ti cumpărate şi aduse la Sibiu. Ar 
putea, d a r. . .  în loc de mărfurile 
aşteptate I.L.F. spune că a făcut se
sizări. Cumpărătorii, însă, şi pe bună 
dreptate, aşteaptă o gamă variată de 
legume şi fructe, nu justificări, nu 
argumentări cum că cei răspunzători 
au sesizat...

Dar să aruncăm o scurtă privire şi 
în alte unităţi sibiene, precum şi în 
depozitele de legume şi fructe. Si
tuaţia găsită la fata locului este de-a 
dreptul şocantă. In plin centrul Si
biului, la magazine mari, cum ar fi 
nr. 2 şl nr. 3, treburile merg rău. La 
unitatea nr. 3, de exemplu ieri, car
tofii. puşi -în vînzare erau sub-orirtr 
critică: mici, necorespunzători, ames
tecaţi cu pămînt şi gunoaie — atît 
cei de calitatea a Il-a, cît şi cei de 
calitatea I. Tot aici, în magazin, nu 
erau castraveţi, dar în magazie se 
aflau. Ceapa, care nu era pusă în 
vînzare, era şi ea necorespunzăţoare. 
în magazii — dezordine, murdărie. 
Responsabilul unităţii, Ştefan Raţiu, 
arunca vina pe depozit, spunînd că 
aşa sínt toţi cartofii din reţeaua 
I.L.F. Castraveţii, zicea, „nu-i văzu
se“, fiind sub ambaiajş. Nu văzuse, 
însă, nici cartonaşele care indicau 
preţuri diferite penlru unele produse. 
Foarte curioasă această miopie, dacă 
o punem în legătură şi cu faptul că 
mai tîrziu, la magazinul nr. 2 şi la 
depozit am găsit numai cartofi foarte 
frumoşi. La magazinul nr. 2, defi
cienţele se ţin lanţ, Şeful unităţii, 
însă, şi-a luat toate măsurile de pre

vedere pentru a-1 momi pe cumpără
tor. Şl tot aici cumpărătorul este u- 
şurati de pungă în mod. abuziv, de
oarece proŞitîndu-se de faptul că 
unele produse nu sínt însoţite de 
etichete ce arată calitatea mărfii, 
aceasta se viinde la calitatea I deşi 
este de oaLitaitea a Il-a.

Mai întîi, în vitrină, unde se răs
faţă şi acum castraveţii de seră pen
sionari, şeful a pus morcovi frumoşi, 
cu 1,70 lei kilogramul — preţ pentru 
calitatea a Il-a, Abia în magazin are 
loc deziluzia, căci morcovii aflaţi 
acolo, mult mal puţin arătoşl, se vinci 
cu 2,40 lei kilogramul. Şi se mai vînd 
într-un fel: la legătură — aceştia 
fiind cel mai buni calitativ şl ducînd 
la o noneoncordanta între preţuri. 
Cum se explică, însă, faptul că aici 
conopida de calitatea a II-a, care are 
preţul de 2,35 kg, se vinde la calitatea 
I — cu 3,75 lei kg? De motivat. . .  
şeful arunca vina pe neştiutoarele 
vânzătoare, care au scris preturile, 
căci dumnealui nu mai răzbeşte cu 
treburile. Legea însă prevede clar că 
preţurile sínt trecute de responsabil, 
care semnează pe verso cartonaşu
lui, Castraveţii şe vindeau conform 
calităţii trecute în acte — calitatea
I — dar nu corespundeau. Deocam
dată, responsabilul Florea Dumi- 
trescu s-a ales doa® cu o amendă, 
iar în viitor. . .

Dar ca să ne edificăm asupra afir
maţiilor făcute de conducerea I.L.F. 
am vizitat şi cele două depozite. De 
fapt situaţia de aici era .pe aceeaşi 
linie cu cea din unităţi, unde nu 
lipsesc numai ardeii giraşi şi vinetele, 
ci nenumărate alte legume, iar fruc
tele n-au putut ti văzute sub nici urs 
chip. Pentru ziua de ieri, de exem
plu, în Sibiu erau solicitate urmă
toarele cantităţi de legume, comenzi 
care n-au fost onorate: 1 060 kg de 
fasole verde, vinete — 6 400 kg, pă
trunjel — 1 375 kg, usturoi — 1 380 
kg, ardei gras — 9 500 kg, ţelină — 
55 kg. De asemenea, s-au trimis nu
mai mici cantităţi faţă de cele soli
citate din alte produse: morcovi, ar
dei iute, castraveţi, conopidă, dovle
cei. Situaţia onorării comenzilor pen
tru judeţ era şi mai alarmantă. Din 
cererile de: 2 100 kg cartofi, 2 600 kg 
varză, 115 kg ardei iute, 1 350 kg 
castraveţi, 30 kg conopidă, 300 kg 
iasole verde, 850 kg vinete, 400 kg 
ceapă, 750 kg ardei gras, nu se li
vraseră decit. . .  675 kg de cartofi. 
In aceeaşi situaţie, a neonorăril se 
aflau şi cererile pentru roşii, care la 
acea oră, 17, erau în cantitate de
II 000 kg, sosite în cursul zilei. Cît 
priveşte fructele, lucrurile merg şi 
mai rău. Deşi comenzile tuturor 
magazinelor erau de 4 300 kg, iar 
cele 4 000 kg aflate în depozit au 
fokt împărţite doar la patru maga- 
'zme din care trei magazine nu a- 
veau comenzi.

Un alt „motiv*, invocat de condu
cerea Centrului de legume şi fructe,, 
a fost lipsa de spaţiu pentru depo
zitare. Intr-adevăr se impune cate
goric construirea urgentă a unor de
pozite moderne, corespunzătoare. Dar 
neajunsurile în cazurile citate nu re
zidă în aceasta. Cele două depozite 
au fost găsite în deplină ordine si 
curate. Únde sínt, însă, produsele? 
Or, cumpărătorii de legume si fructe 
aşteaptă, nu „justificări" de felul ce
lor amintite. In Sibiu şl în întregul 
judeţ, de o reală importanţă turis
tică, nu este admisibilă o asemenea 
situaţie, cînd legume şi fructe există. 
E nevoie, însă, de un suflu nou, di
namic în comerţul cu legume şi 
fructe şi acesta trebuie să-şi arate 
roadele neîntîrziat.

MARIN NIŢĂ

Laboratorul staţiunii Bazna-băi

D e fic ien ţe le  
de la  organ izare

(Urmare din pag. I)

lizaţl la transportul materialelor — 
ţevi metalice — de la poartă (acolo 
le descarcă întreprinderea de trans
port) la depozit. Iată că din timpul 
preţios afectat producţiei se pierde 
destul de mult cu treburi „adminis
trative" . . .  De ce sínt descărcate 
materialele acolo şi nu merg maşi
nile pînă la depozit? Răspunsul este 
simplu. Dezordinea care domneşte 
aici nu permite intrarea maşinilor 
pînă în curtea destinată depozitării 
materialelor. Este un exemplu eloc
vent al modului cum lipsa de orga
nizare, de control, dăunează pro
ducţiei. '

Depozitul de care vorbeam poate 
fi asemuit cu un cimitir de fier 
vechi Materialele sínt aruncate 
acolo fără să se ţină cont de dimen
siuni, de calităţi, de cote. Cele cu 
un stagiu mai îndelungat, ruginite 
de vreme, sîţit acoperite de buruieni. 
Altele *-au amestecat cu gunoaiele.

Stau acolo materiale care nu-şi mai 
găsesc utilizarea în producţia sec
ţiei respective, dar nu se iau mă
suri pentru redistribuirea lor. Aceasta 
o constatăm tocmai cînd tînquirile 
conducerii întreprinderii ale Direcţiei 
judeţene de Industrie locală, privi
toare la lipsa repartiţiilor de mate
riale, la greutăţile de aprovizionare, 
sínt tot mai mari.

Investigaţiile noastre au cuprins 
doar secţia metalurgică din Cisnădie. 
Deocamdată nu prezentăm constată
rile decit ca pe un fapt izolat, sin
gular. Considerăm totuşi că ele pot 
constitui un semnal de alarmă pen
tru întreaga întreprindere şl chiar 
pentru toate unităţile de industrie 
locală. Este necesar ca problemele 
achiziţionării de noi utilaje să fie 
privite cu maximum de responsabili
tate, ca şi utilizarea lor cu eficientă 
ridicată, gospodărirea cu un înalt 
simt da răspundere a materiilor si 
materialei*!, ta «pedaL.a metalului.
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Noi crime de război 

în Vietnamul de sud
r Hanoi 13 (Agerpres). — Comitetul 
pentru anchetarea crimelor de răz
boi comise de imperialiştii ameri
cani şi de acoliţii lor în Vietnamul 
de sud a dait publicităţii un comu
nicat în care condamnă noile ac
ţiuni teroriste întreprinse de forţele 
S.U.A. şi de regimul saigonez împo
triva populaţiei civile sud-vietna- 
rneze — anunţă agenţia V.N.A. Pu- 
nîndu-şi în aplicare aşa-zisul plan 
de „pacificare“, arată comunicatul, 
trupele agresoare americane şi cele 
ale administraţiei marionetă de la 
Saigon şi-au intensificat în ultimul 
timp aceste acţiuni, provocînd 
moartea a numeroşi cetăţeni sud- 
vietnamezi şi distrurgînd salte întregi. 
In cursul operaţiunilor pe care le-au 
lansat în perioada decembrie 1970—

mai 1971, forţele saigoneze au ucis 
2 411 ţărani din provinciile Rach 
Gia şi Camau. Alţi 650 de locuitori 
paşnici ai provinciilor Quang Nam, 
Binh Dinh şi Phu Ven au fost, de 
asemenea, victimele acţiunilor tero
riste comise de trupele regimului 
Thieu, cu sprijinul forţelor S.U.A.

Bombardamentele întreprinse de 
aviaţia americană asupra diverselor 
regiuni ale Vietnamului de sud au 
cauzat daune extrem de mari popu
laţiei civile. Comunicatul menţio
nează că forţele S.U.A. continuă să 
folosească pe scară largă substan
ţele chimice în cursul operaţiunilor 
militare, distrugînd culturile agricole 
şi provocînd, totodată, numeroase 
victime în riadul populaţiei civile 
su d-vietmameze.

0 conferinţă 
de presă a 

premierului japonez
■ Tokio 13 (Agerpres). — In prima 
$8 conferinţă dc presă <,după reorga
nizarea cabinetului japcţnez, premie
rul Eisaku Sat® a reafirmat că Ja
ponia nu se va înarma ou arme nu
cleare şl va respecta angajamentele 
anterioare de a nu fdbriea, deţine 
sau permite staţionarea de arme nu
cleare pe teritoriul său. El şi-a ex
primat, totodată, încrederea că S.U.A. 
vor respecta aceste trei principii —• 
relatează agenţia Kyodo. Sato a de
clarat, în continuare, că Japonia nu 
va exporta arme şi muniţii şi nu va 
trimite trupe peste hotare nici chiar 
în contextul existentei tratatului de 
securitate japono-americap, precizînd 
că a informat despre acest lucru pe 
ministrul american al apărării, Mel
vin Laird.

Abordînd problema reevaluării ye
nului, premierul japonez a spus că

guvernul său va menţine cursul ac
tual al monedei naţionale.

Referindu-se, apoi, la relaţiile din
tre Japonia şi China, Eisaku Sato a 
afirmat că guvernul pe care-1 prezi
dează nu poate adopta o poziţie tot 
atît de limpede ca cea adoptată de 
partidul Koméi, care, după cum s-a 
anunţai, declară că „există o singură 
Chină, iar guvernul Republicii Popu
lare Chineze este singurul guvern 
legitim care reprezintă poporul chi
nezi Tai vanul este o provincie a 
Chinei şi o parte inalienabilă a teri
toriului chinez. Problema Taivanu- 
lu! este o problemă internă a Chi
nei". Premierul Sato a susţinut, dim
potrivă, aşa-numita teză a celor două 
Chine, care constituie, de fapt, un 
amestec în afacerile interne ale Re
publicii Populare Chineze.

O noua
răpire 

în Uruguay
Montevideo 13 (Agerpres). — In

dustriaşul Uruguayan Jorge Berem- 
baium a fost răpit luni seara la 
Montevideo de elemente aparţinînd 
organizaţiei de guerilă urbană Tu- 
pamaros. Berembaum este a clocea 
personalitate reţinută în prezent de 
forţele de guerilă. In aşa-numiitele 
„închisori ale poporului“ se mai a- 
flă ambasadorul britanic Geoffrey 
Jackson, consilierul prezidenţial 
Ulysses Reverbel, omul de afaceri 
Ricardo Ferrer şi fostul ministru al 
agriculturii Carlos Frick Davies.

Pe de altă parte, un comunicat 
oficial dat publicităţii la Montevi
deo anunţă arestarea a 29 de mem
bri ai organizaţiei în cadrul cerce
tărilor întreprinse de către forţele 
de poliţie.
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ELVEŢIA. Locuitori al oraşului Pont-des-Sauges, urmaţi de membri ai diver

selor grupe sindicale şl politice au coborlt tn sfradă Ia Lausanne, protestlnd 

împotriva majorării chiriilor. In foto) populaţia cu pancarte demonstrfnd pe

străzile oraşului

Irlanda de Nord

O aniversare sîngeroasă
Belfast 13 (Agerpres). — Cea 'de-a 

281-a aniversare a  victoriei de la 
Boyne, a lui Wilhelm de Oranda, a- 
supra irlandezilor catolici — sărbă
torită luni de protestanţii din Ulster 
— a fost marcată de numeroase in
cidente soldate ou moartea unui mi
litar britanic şi rănirea mai multor 
persoane, la Belfast şi în alte o- 
raşe ale Irlandei de Nord. Autorită
ţile britanice au mobilizat 15 000 de 
militari pentru a asigura menţine
rea calmului în timpul manifesta
ţiilor.

Ciocnirile au avut Ioc luni seara 
şi în cursul nopţii de luni spre 
marţi. Ba Belfast au explodat din 
nou bombe, ca şi în noaptea prece
dentă. Ba Londonderry mai mulţi 
tineri au asaltat un vehicul blindat, 
provocînd un schimb de focuri, în

urma căruia o persoană a fost grav
rănită.

Agravarea situaţiei din Irlanda de 
Nord în ultima săptămînă a avut 
ecou şi în Parlamentul britanic. De
putata nord-irlandeză Bemardette 
Devlin, a cerut luni o 1 anchetă pu
blică în legătură eu uciderea a doi 
civili, la Londonderry, în cursul 
ciocnirilor de săptănaîna trecută. 
Cererea acesteia a fost Insă respinsă 
de reprezentantul Ministerului Apă
rării ai Marii Britanii.

P roiecte  po litice  m alteze
Ba Valetta 13 (Agerpres). — In

tr-un interviu acordat unui cores
pondent al ziarului sovietic „Izves- 
tia“, P. Naudi, ministrul informaţii
lor al Maltei, a relevat că ţara sa 
urmăreşte să se elibereze definitiv 
de prezenţa N.A.T.O. şi a bazelor 
militare engleze, să stabilească sta
tutul de neutralitate al Maltei şi să 
dezvolte relaţii reciproc-avanta- 
joase, bazate pe egalitatea în drep
turi, cu toate statele lumii. Facem 
totul pentru a impulsiona dezvolta
rea industrială a ţării, pentru a ac
tiviza lucrările în docuri şi a spori 
afluxul de turişti, a relevat minis
trul maltez. Referindu-se apoi la u- 
nele ameninţări care se fac auzite 
dincolo de Canalul Mlnecii la a-

dresa Maltei, el a subliniat că a- 
ceastă „campanie de şantaj şi false 
învinuiri“ este sortită eşecului. A- 
mintind că Malta a adresat Consi
liului de Securitate o declaraţie spe
cială, prin care a informat O.N.U. 
de faptul că vechiul acord militar 
anglo-maltez şi-a pierdut forţa de 
lege, P. Naudi a declarat că, în ca
zul cînd ameninţările vor continua, 
Malta va cere ajutorul O.N.U. Mal
ta — a spus el —■ se poate declara 
de acord cu prezenţa temporară a 
trupelor engleze pe insulă numai pe 
baza unor condiţii complet noi. 
Dacă britanicii nu intenţionează să 
poarte cu noi convorbiri, ei vor fi 
nevoiţi să plece din Malta, a de
clarat în încheiere minis trai maltez.

Mişcări revendicative 
în Italia

Roma 13, — Corespondentul A- 
gerpres, Giorgio Pasture, transmite: 
Ducrătorii de la căile ferate din îm
prejurimile capitalei italiene au de
clarat marţi o grevă de 24 de ore, 
revendicînd îmbunătăţirea condiţii
lor de muncă. Zilele trecute a avut 
loc o adunare comună a consiliilor 
generale ale sindicatelor feroviarilor 
aparţinînd celor trei mari centrale

U.R.S.S. Moscova! priveşte viitorul. Planul general de dezvoltare a Moscovei in următorii 20—25 de ani a fost nu 
de mult examinat şi aprobat de Comitetul Central al P.C.U.S. şi de guvernul sovietic. De pe acum se poate 
imagina capitala s|ovieticăt aşa cum va arăta la sfîrşitul milenului. In loto: Clădirea C.A.E.R. din Moscova

— C.G.I.E., C.I.S.B. şi U.I.B. In ca
drul reuniunii, care reprezintă un 
nou pas în dezvoltarea procesului 
unitar al mişcării sindicale italiene
— au fost analizate obiectivele re
vendicărilor lucrătorilor de la căile 
ferate.

La chemarea centralelor sindicale, 
marţi" a început în întreaga Italie o 
„săptămînă de luptă“ a muncitorilor 
din construcţii. Aceştia cer urgen
tarea aprobării de către parlament 
a noii reforme în domeniul construc
ţiilor de locuinţe. In sectorul agri
col, oamenii muncii au anunţat o 
grevă pe scară naţională, pentru 22 
iulie.

Structura noului 
guvern islandez

„Apollo-15“-  în | 
(curînd, num ără-!

Reykjavik 13 (Agerpres). — Noul 
guvern islandez, prezidat de Olafm 
Johannesson, şeful Partidului progre
sului, a fost prezentat marţi pre
şedintelui republicii, Kristjan Eld- 
jam. Cele trei partide ale coaliţie! 
guvernamentale — Partidul progre
sului. Alianţa populară şi Alianţa li-

Secvenţe
sud-vietnameze

Saigon 13 (Agerpres). — Unităţile 
Guvernului Revoluţionar Provizoriu 
al Republicii Vietnamului de Sud 
au Lansat, în ultimele 24 de ore, 
puternice atacuri împotriva pozi
ţiilor trupelor amerieano-saigoneze. 
Astfel, patrioţii sud-vietnamezi au 
atacat cu rachete şi grenade două 
unităţi inamice staţionate în subur
biile de vest ale Saigonului, provo
cînd inamicului pierderi însemnate.

Comandamentul armatei saigoneze a 
anunţat, de asemenea, că în cursul 
unor puternice angajamente militare 
cu detaşamentele patrioţilor, în zona 
U Minh, zece soldaţi saigonezi au 
fost ucişi, iar alţi 14 au fost răniţi. 

Agenţiile de presă relatează, pe 
de altă parte, că forţele patrioţilor 
sud-vietnamezi din provincia Quang 
Ngai au doborît un elicopter al tru
pelor americane.

Reuniunea Consiliului 
Ministerial al C.E.E.

Bruxelles 13 (Agerpres). — Reu
niunea de luni a Consiliului Minis
terial al C.E.E., desfăşurată la Bru
xelles, s-a încheiat fără ca miniştrii 
de externe ai „celor şase“ să ajungă 
la vreun acord în controversatele 
probleme pe care le ridică eventuala 
aderare a Marii Britanii, Danemar
cei, Irlandei şi Norvegiei la Piaţa 
comună în domeniile industriei 'pes
cuitului şi limitelor zonei de pescuit.

Pe de o parte, temîndu-se ca in
dustria lor de pescuit să nu fie a- 
fectată de actualele reglementări ale 
C.E.E. şi, pe de altă parte, afectaţi 
de faptul că „cei şase“ nu i-au con
sultat atunci cînd au formulat pro
punerile lor — deşi negocierile pri
vind aderarea erau începute — cele 
patru ţări candidate au cerut men
ţinerea actualelor limite de pescuit

pînă ce politica Pieţei comune în 
acest domeniu va fi renegociată du
pă eventuala lărgire a acesteia. Mi
niştrii de externe ai C.E.E. au res
pins această cerere hotărînd amî- 
narea, pînă în toamnă, a discuţiilor 
pe această temă.

In aceeaşi şedinţă, „cei şase“ au 
discutat cu reprezentantul Dane
marcei modalităţile de aderare a a- 
cestei ţări la C.E.E. Ministrul de 
externe danez, Poul Nyboe Ander
sen, a acceptat propunerile C.E.E. 
privind contribuţia financiară a 
Danemarcei şi reprezentarea daneză 
în instituţiile comunitare. Potrivit 
acordului, Danemarca va plăti în 
primul an o sumă de 40 milioane 
dolari la bugetul comun, urmînd ca 
la sfîrşitul perioadei de tranziţie 
(cinci ani) contribuţia acestei ţări 
să se ridice la 100 milioane dolari.

•  CIU EN-LAI, premierul Consiliului de Stat al R.P. Chineze, 
Ci Teng-kuel, membru supleant al Biroului Politic al C.G. 
al P.O. Chinez, şi Go Mo-jo, vicepreşedinte al Comitetului 
Permanent al Adunării Reprezentanţilor Populari din întreaga 
Chină, preşedinte de onoare al Asociaţiei de prietenie China- 
Japonia, au primit o delegaţie a muncitorilor japonezi, con
dusă de Akira Iwai, care se află în vizită în R.P. Chineză, 
anunţă agenţia China Nouă.

•  DIN LUNA IUNIE 1970 pînă în mai 1971, puterea de cum
părare a lirei sterline s-a redus cu 8,7 la sută — a anunţat 
ministrul britanic al finanţelor. In ultimii 12 ani, a adăugat 
el, puterea de cumpărare a lirei sterline s-a redus cu 32 de 
procente. în aceeaşi perioadă, preţurile Ia produsele alimen
tare au crescut cu 10,4 la sută.

c PREŞEDINTELE UGANDEI, GENERALUL 1DI AMIN, a sosit 
la Londra, unde va purta convorbiri cu primul ministru, 
Edward Heath, şi cu ministrul de externe, Alec Douglas-
Home.

•  PRINŢUL NORODOM SIANUK, şeful statului cambodgian, 
preşedintele Frontului Naţional Unit al Cambodgiei, a primit 
delegaţia de partid şi guvernamentală a R.P.D, Coreene, con
dusă de Kim Joong Rin, membru al Comitetului Politic, se
cretar al C.C. al Partidului Muncii din Coreea, care se află 
la Pekin cu ocazia aniversării a 10 ani de la semnarea trata
tului de prietenie chino-coreeană, anunţă agenţia China Nouă.

g •  AGENŢIA CHINA NOUĂ anunţă că Ia Niigata (Japonia) a 
■ luat fiinţă o uniune pentru restabilirea relaţiilor diplomaticei  • - .. :  — ~ • n

crearea acestei uniuni au participat peste 900 de persoane, 
reprezentanţi al diverselor cercuri din Prefectura Niigata.

•  UN COMUNICAT AL PARTIDULUI AFRICAN AL INDE
PENDENŢEI DIN GUINEEA PORTUGHEZĂ ŞI INSULELE 
CAPULUI VERDE difuzat în capitala algeriană informează 
că forţele P.A.I.G.G. au lansat la sfîrşitul lunii trecute puter
nice atacuri asupra poziţiilor deţinute de trupele colonialiste

EVENIMENTUL 
PE S C U R T

în oraşele Bissau şi Baiata. Detaşamentele P.A.I.G.S, — men
ţionează comunicatul — au atacat instalaţiile militare, clă
dirile administraţiei colonialiste, precum şi aeroportul de la 
Bissau, utilizat de trupele portugheze, provocînd inamicului 
pierderi grele în oameni şi echipament militar.

•  APROXIMATIV 17 000 de lucrători de la serviciile de tele
graf din New York continuă să se afle în grevă de la 1 iunie, 
revendicînd sporirea salariilor. Greva ameninţă să se extindă 
şi în rîndurile lucrătorilor de ia telefoane de pe întreg teri

toriul S.U.A,, deoarece patronatul refuză încheierea unul nou 
contract colectiv de muncă în condiţiile cerute de sindicat.

•  LA BELGRAD au început convorbirile dintre Mahmud 
Riad, vicepremier şi ministru de externe al R.A.U., şi Mirko 
Tepavaţ, secretarul de stat iugoslav pentru afacerile externe. 
Potrivit agenţiei Taniug, obiectul convorbirilor îl constituie 
o serie de probleme internaţionale, legate îndeosebi de situa
ţia din Orientul Apropiat, precum şi chestiuni ale colaborării 
bilaterale.

•  PENCIO KUBADINSKJ, vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri al R.P. Bulgaria, i-a primit pe Gheorghîos Lîmberidis, 
director general la Ministerul Coordonării, şî pe Stavros Trian- 
dafilidis, director general la Ministerul Lucrărilor Publice al 
Greciei, aflaţi într-o vizită la Sofia. Convorbirea ce a avut 
Ioc cu acest prilej, menţionează agenţia B.T.A., s-a referit 
la probleme legate de colaborarea dintre cele două ţări în 
domeniul energeticii,

j
•  LUNI SEARA, şeful statului major al forţelor armate regale 
marocane a emis un ordin de mobilizare a rezerviştilor, in
formează agenţia A.F.P. Aceştia vor trebui să se prezinte, la 
data şi locul ce 11 se vor indica, pentru o perioadă de in
strucţie de 30 de zile.

•  LA NEW YORK au început luni seara lucrările Consiliului 
de Securitate al O.N.U. Pe ordinea de zi se află înscrisă 
examinarea plîngerii depuse de guvernul senegalez în legă
tură cu continuarea acţiunilor provocatoare ale armatei colo
nialiste portugheze, ce violează integritatea teritorială şi su
veranitatea Senegalului.

berală de stînga şî-au împărţit 
tofoliiîe aproape egal

Noul prim-minîstru şi-a rezervat, 
asemenea, portofoliul justiţiei, 
ministru al afacerilor externe a fost 
numit Einer Agustsson.

Programul noului guvern va fi pu
blicat miercuri după prima sa şe
dinţă. Potrivit agenţiei France Presse, 
pare aproape sigur că în progiamva 
figura denunţarea acordului militar 
special cu Statele Unite. Două dintre 
partidele coaliţiei, Alianţa populară 
şi Alianţa liberală de stînga, recla
mă retragerea din Islanda a trupelor 
americane staţionate la Keflavik. Un 
alt punct, care întruneşte consimtă 
mîntul tuturor celor trei partide, 
extinderea limitei apelor teritoriale 
ale IslandeL

vederea lansării in direcţia g 
26 iulie, a navei „A -| 

, în  cadrul fazei finale? 
numărătorii inverse, începută £ 

cui săptămînii trecute, a 0 
umplerea de probă c u ţ  

4,5 milioane litri ţ  
oxigen lichid şi h i-4

urmează să- “ “ — repete4
imţă- ? partea lor de numărătoare inver- 8 
, este i  să astăzi (miercuri) după golirea? 
,’riale ? rezervoarelor. |

«Şcoala de şoferi profesionişti Sibiu
angajeaza:

instructori pentru practică în conducere auto, 
cu o vechime de cel puţin 5 ani ca şoferi 
angajaţi.

I Studii: şcoala generală sau medii tehnice auto.
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Uzina chimică „Carbosin“ CopşaMicăj
angajează de urgenţă:

> 2 MANEVRANŢI.
Informaţii se primesc la biroul personal, telefon 17,
interior 16.

Fabrica de bere. amidon, I

5 -  -  -  — -  -  j
I a Cooperativa | 
î „îmbrăcămintea" Sibiu |
1 ANGAJEAZĂ:
J ŞEF SERVICIU PLAN.
i  Condiţii He studii şi stagiu conform deciziei nr. '3 7 0 /. J 
i 1969 a UCECOM. $
s Informaţii la serviciul personal, telefon 1 '47.16. ^

întreprinderea 
de transporturi Sibiu

angajează:
— ŞOFERI AUTOBUZE
— TAXATOARE AUTOBUZE
— ŞOFERI PENTRU AUTOCAMIOANE, 

cu gradele B şi C cu o vechime de peste 3 ani,
— REVIZOR TEHNIC AUTO
— 1 VULCANIZATOR
— 1 INSTALATOR APÄ-GAZ
— 1 FOCHIST CENTRALĂ TERMICĂ 

AUTORIZAT.
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